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- Slovo majú poslanci 
(str. 4)

- Tešíme sa z úspechov 
(str. 18)

Z čísla vyberáme:

- Chráňme si svoj 
najväčší poklad — jeho 
osud máme vo svojich 
rukách (str. 11)

- Z 22. ročníka celo-
slovenských fašiangov 
pri gajdách v Malej 
Lehote (str. 8)

Primátorka mesta a Základná or-

ganizácia zväzu protifašistických 

bojovníkov pozýva občanov na

oslavy oslobodenia mesta 

Nová Baňa, 

ktoré sa budú konať v piatok     

27. marca 2009 o 11,00 hod. na 

Námestí slobody v Novej Bani.

Voľby 
prezidenta SR

V sobotu 21. marca 2009 

v čase od 7,00 hod. do 22,00 

hod. budú môcť občania hlaso-

vaním rozhodnúť o tom, kto zo 

7 kandidátov na prezidenta SR 

sa stane na najbližších 5 rokov 

hlavou štátu. 

Ak v prvom kole volieb ne-
získa ani jeden z kandidátov 
nadpolovičnú väčšinu platných hla-
sov oprávnených voličov, uskutoční 
sa druhé kolo volieb dňa 4. apríla 
2009 od 7,00 hod. do 22,00 hod. 

(pokračovanie na str. 3)

Predstavitelia SDKÚ - DS 
v Novej Bani

Primátorka mesta Mgr. Anna Miháliková privítala dňa 16. februára 
2009 predsedu SDKÚ - DS Mikuláša Dzurindu, podpredsedu SDKÚ – DS 
Milana Horta, predsedu Banskobystrického regionálneho zväzu a zároveň 
predsedu Ústrednej rady SDKÚ – DS Jozefa Mikuša, bývalého ministra 
dopravy, pôšt a telekomunikácií – poslanca NR SR za SDKÚ – DS Pavla 
Prokopoviča a poslanca NR SR za SDKÚ – DS Ivana Štefanca na pôde 
Mestského úradu v Novej Bani. Po stručnom oboznámení s históriou 

 w Zľava: hostia Jozef Mikuš, Milan Hort, primátorka mesta Anna 
Miháliková , predseda SDKÚ – DS Mikuláš Dzurinda, Pavol Prokopovič 
a Ivan Štefanec na pôde Mestského úradu v Novej Bani.

Valentínska kvapka krvi

mesta sa hostia zaujímali o projekty, v ktorých bolo mesto úspešné 
a ktoré pripravuje do budúcnosti, o mieru nezamestnanosti, ako i o ďalšie 
aktuálne problémy v meste a regióne.

Potom sa všetci zúčastnení presunuli do koncertnej sály ZUŠ v Novej 
Bani, kde sa konala verejná diskusia s občanmi. Na začiatok všetkých 
prítomných privítal Ing. Vincent Štuller, predseda miestneho zväzu SDKÚ 
– DS a tým otvoril aj verejnú diskusiu, kde mohli občania klásť svoje 
otázky alebo diskutovať s našimi hosťami o veciach, ktoré ich zaujímali. 

Text a foto: -IL-

 w O darcov nebola núdza ani na Valentínskej kvapke krvi. 
Viac sa dočítate na str. 3.                 Foto: -bg-

DIVADELNÁ  NOVÁ BAŇA
34. ročník

Prehliadka divadelných 
ochotníckych súborov sa 

bude konať v dňoch

27., 28., 29. marca 2009

 v KINE VATRA v Novej Bani
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Z mestského zastupiteľstva

MAREC 2009

Primátorka 
informuje

2. 2. – účasť na zasadnutí dozornej rady 
MsL, s. r. o.

5. 2. – rokovanie na Úrade BBSK 
ohľadom zriadenia LSPP v meste

- verejné zhromaždenie občanov 
v zasadačke MsÚ

10. 2. – účasť na zasadnutí rady Záuj-
mového regionálneho združenia miest a obcí 
Mochovce, na ktorom bolo poukázané na 
skutočnosť, že prechodom na euro budú obce 
ukrátené o príspevok /po analýze sa pripraví 
podnet na príslušné orgány/

11. 2. – účasť na výstave AQUA-THERM 
v Nitre

12. 2. – účasť na predstavení    Rado-
šínskeho naivného divadla vo Zvolene pod 
záštitou Slovenskej sporiteľne, a. s.

12. - 13. 2. – účasť na odbornom seminá-
ri, ktorý organizovala Academia Istropolitana 
NOVA na úrade aj pre záujemcov iných sa-
mospráv v okolí, fi nancovaný z fondov EÚ. 
- účasť na Zimnej folkovej Novej Bani

16. 2. – prijatie podpredsedu NR SR Mi-
lana Horta, predsedu SDKÚ - DS Mikuláša 
Dzurindu – poslanca NR, ako i ďalších po-
slancov NR SR – Pavla Prokopoviča, Štefana 
Štefanca, Jozefa Mikuša

17. 2. – prijatie zástupcov obce Lange-
neinstadt zo SRN, ktorí prišli s ponukou mož-
nosti bezplatnej účasti dvoch volejbalových 
družstiev škôl v meste na turnaji s cca 1500 
účastníkmi v ich regióne (jún 2009)

- stretnutie so zástupkyňou fi rmy APPLE, 
ktorá podala informácie o možnosti zriadenia 
internetovej televízie v meste

- stretnutie so zástupkyňami OZ ŠaV ohľa-
dom osláv blížiaceho sa Dňa učiteľov

18. 2. – stretnutie s riaditeľom HaZZ 
v Žiari nad Hronom, ktorého cieľom bolo nájsť 
vhodné priestory na dočasné umiestnenie 
techniky a ľudí počas rekonštrukcie prevádzky 
v Novej Bani

- účasť na zasadnutí mikroregiónu Nová 
Baňa, v programe bola prezentácia fi rmy KO-
VAKO Veľká Lehota, prerokovanie možnosti 
zriadenia LSPP, ako aj problematika separo-
vaného KO za účasti riaditeľa TS a zástupcu 
fi rmy SITA

20. 2. – účasť na Fašiangovom popoludní 
organizovanom Jednotou dôchodcov na Slo-
vensku v Rudne nad Hronom

- účasť na Gajdošských slávnostiach 
v Malej Lehote 

22. 2. – účasť na výročnej schôdzi 
Mestského poľovníckeho združenia Háj

24. 2.  – stretnutie OIK Mochovce, na 
ktorom boli členovia informovaní o spoľahlivej 
bezpečnej prevádzke MO 1 - 2, o aktivitách 
súvisiacich s dostavbou MO 3 - 4, o potrebe 
cca 2000 pracovných síl pri výstavbe v ďalšom 
roku, v súčasnosti mapujú ubytovacie kapacity 
v neďalekom  okolí Mochoviec

- účasť na výročnej schôdzi klubu dôchod-
cov

25. 2. – účasť na skladaní sľubov členov 
okrskových volebných komisií

26. 2. – účasť na stretnutí s pracovníkmi 
ÚPSVaR, na ktorom informovali o službách 
úradu, o trhu práce a pod. 

vzalo na vedomie:
- kontrolu plnenia uznesení č. 2 až č. 11 

MsZ zo dňa 29. 1. 2009
- správu o činnosti mestskej polície za rok 

2008
- správu o stave vybavovania sťažností 

a petícií na Mestskom úrade v Novej Bani za 
rok 2008

 - správu o kontrolnej činnosti hlavnej kon-
trolórky za rok 2008

- správu o výsledku kontroly hospodáre-
nia s fi nančnými prostriedkami a  majetkom z 
hľadiska dodržiavania všeobecne záväzných 
právnych predpisov vybraných činností pri vý-
kone samosprávy obce, ktorú vykonal Najvyšší 
kontrolný úrad SR.

schválilo:
- všeobecne záväzné nariadenie č. 5/2009 

zo dňa 26. 2. 2009 o vyhradení plochy na vy-
lepovanie volebných plagátov v čase volebnej 
kampane

- všeobecne záväzné nariadenie mesta  
Nová Baňa č. 6/2009 zo dňa 26. 2. 2009 o ve-
rejnom poriadku 

- všeobecne záväzné nariadenie mesta 
Nová Baňa č. 7/2009 o trhovom poriadku

- všeobecne záväzné nariadenie mesta 
Nová Baňa č. 8/2009 zo dňa 26. 2. 2009 o spô-
sobe a podmienkach pochovávania zomrelých 

- zásady  hospodárenia s majetkom mesta
- doplnok č. 1 pracovného a organizačného 

poriadku mestskej polície
- poskytnutie dotácie 
1. pre Mestský futbalový klub v Novej Bani 

vo výške 13 200 EUR 
2. pre Športový klub karate v Novej Bani vo 

výške 4 000 EUR 
- poradovník na celoplošné asfaltovanie 

miestnych komunikácií v meste Nová Baňa 
v roku 2009:

1. Banícka ul. – 343 bm, šírky 5 m, 1715 m2, 
predpokladaný náklad 31 036 EUR

2. Kolibská cesta – 475 bm, šírka 5,5 m, 
2612 m2, predpokladaný náklad 46 970 EUR

- odpredaj pozemku s výmerou 165 m2/ 
TTP/ pre Jána Žňavu a manž., Nad hrádzou 
č. 14, Nová Baňa, na ktorom sa nachádzajú 
dve studne a armatúrna šachta vo vlastníctve 
žiadateľa v kúpnej cene 1 EUR/m2

- odpredaj pozemku s výmerou 45 m2 pre 
Jána Cvangu, Hájska č. 915/17, Nová Baňa 
s cieľom majetkovoprávneho vysporiadania 
k dvorovej ploche zabratého mestského po-
zemku v kúpnej cene 1,66 EUR/m2

predbežne schválilo:
- nadobudnutie vlastníckeho práva vydrža-

ním v prospech RNDr. Emila Ďuroviča a manž., 
dcér Luciány a Zuzany, Mariánska č. 6, Nová 
Baňa k mestským pozemkom s výmerou cca 
1746 m2 priľahlých k dvorovej ploche, ktoré v ro-
ku 1997 od mesta odkúpili, ale k zápisu kúpnej 
zmluvy na katastrálnom úrade z technických 
príčin nedošlo.

Úplne znenie uznesení je zverejnené na 
úradnej tabuli mesta Nová Baňa a tiež na inter-
netovej stránke mesta Nová Baňa.

L. Adamcová

Verejné zhromaždenie
Verejné zhromaždenie, ktorého téma bola 

zameraná na aktuálny život v meste, sa konalo 
5. februára 2009 v zasadačke MsÚ. Vítaní 
boli všetci občania Novej Bane. Za mesto sa 
zhromaždenia zúčastnili primátorka mesta Mgr. 
Anna Miháliková, prednosta MsÚ Ing. Alojz 
Kopernický, hlavná kontrolórka Mária Šalková, 
vedúci jednotlivých oddelení, ako i riaditelia 
technických služieb a mestského bytového 
podniku, ktorí boli pripravení odpovedať na 
otázky prítomných občanov. Primátorka mesta 
privítala všetkých prítomných a podčiarkla 
potrebu komunikovať s občanmi nielen 
prostredníctvom internetu 
či písomnou formou do 
schránky, ale hlavne 
osobným stretnutím. 

Za vyše dve a pol 
hodiny sa otvorili rôzne 
témy. Diskutovalo sa 
o verejnom osvetlení, 
chýbajúcom značení 
v meste (smerové 
tabule), ďalšími témami 
boli: dopravné značenie 
v meste, chodníky, využitie 
Zvoničky, školstvo. 
V neposlednom rade 
to bol stav miestnych 
komunikácií, zimná 
údržba, apel na predaj 
majetku mesta, ktorý je 

nevyužívaný a chátra a na ktorého zveľadenie 
nie sú fi nančné prostriedky a jeho využiteľnosť 
je minimálna.

Príjemným prekvapením boli slová 
poďakovania za zabezpečenie schodov 
Pod sekvojou, ako aj poslancom, ktorých 
aktivity občania vidia – v tomto prípade to 
bolo adresované poslancom komisie kultúry, 
vzdelávania, mládeže a športu pri MsZ.

Na záver sa zúčastnení dohodli na frekvencii 
zhromaždení raz štvrťročne a primátorka 
všetkým poďakovala za účasť.

Text a foto: -BG-

Mestské zastupiteľstvo na svojom riadnom zasadnutí dňa 

26. 2. 2009
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Voľby prezidenta SR
(dokončenie zo str. 1) 

Do druhého kola postupujú tí dvaja kandidáti, ktorí získali najväčší počet 
platných hlasov. V druhom kole je za prezidenta zvolený ten kandidát, 
ktorý získal najväčší počet platných hlasov zúčastnených voličov.
Ďalej uvádzame zoznam volebných okrskov a miestností na hlasovanie. 
Pri nich sú vypísané ulice, čo znamená, že občania majúci v nich trvalý 
pobyt budú v príslušnom okrsku hlasovať. 

Okrsok č. 1
Základná umelecká škola
ulice: A. Kmeťa, Bernolákova, Borošova, Cintorínska, Dodekova, Hviez-
doslavova, Kalvárska, Kollárova, Krátka, Námestie slobody, Nemocničná, 
Osvety, Spojná, Šibeničný vrch, Švantnerova, Záhrbská

Okrsok č. 2
Materská škola na Štúrovej ulici
ulice: Banícka, Brezová, Čierny lúh, Hájles, Hájska, Kamenárska, Má-
jová, Mariánska, Moyzesova, Nálepkova, Odbojárska, Partizánska, Pod 
Gupňou, Pod Zvoničkou, Sládkovičova, Štúrova, Švermova, Vodárenská, 
Vršky

Okrsok č. 3
Kino Vatra
ulice: Bôrina, Dlhá lúka, Horná, Hornozemská cesta, Hrádza, Kútovská 
cesta, Laznícka cesta, Legionárska, Mieru, M. R. Štefánika, Nad Hrád-
zou, Podhorská, Pod Hrádzou, Pod sekvojou, Poľná cesta, Robotnícka, 
Sedlova cesta, Slnečná, Spodná, Starohutská, Štefankova cesta, Viničná 
cesta, Záhradná

Okrsok č. 4
Materská škola na Nábrežnej ulici
ulice: Nábrežná, Školská, Železničný rad

Okrsok č. 5
Hájenka Bukovina
ulice: Bukovina, Chotár, Stará Huta

Okrsok č. 6
Materská škola na Kolibskej ceste
ulice: Bačova cesta, Bexápel, Feriancov rígeľ, Hrabcova cesta, Kolibská 
cesta, Kozákova dolina, Lietajova cesta, Matiašova cesta, Pelúchova 
cesta, Poliačikova cesta, Potočná cesta, Prírodná, Rekreačná cesta, Sa-
dovnícka cesta, Slameníkova cesta, Tajch.

Občanom, ktorí nebudú môcť voliť vo svojom okrsku, vydá mesto na 
základe ich požiadania voličský preukaz, ktorý ich oprávňuje hlasovať 
v ktoromkoľvek okrsku na území republiky. Voličské preukazy sa vydávajú 
na prízemí MsÚ v kancelárii č. 1 do 20. marca 2009.

Mesto v uplynulých dňoch zabezpečilo všetkým voličom doručenie 
oznámenia o čase a mieste konania volieb. Ak občan takéto oznámenie 
nedostal, oznámi to na MsÚ v kancelárii č. 1, kde zodpovedná pracovníčka 
preverí, či je občan zapísaný do zoznamu voličov.

Spôsob hlasovania už občania veľmi dobre poznajú, ale zopaku-
jeme postup. Po príchode do volebnej miestnosti občan preukáže svoju 
totožnosť predložením preukazu totožnosti a po zázname v zozname 
voličov dostane od okrskovej volebnej komisie hlasovací lístok a obálku. 
Potom volič vstúpi do osobitného priestoru určeného na úpravu hlaso-
vacieho lístka, na tomto lístku značkou „X“ v rámčeku pred priezviskom 
kandidáta označí toho, za ktorého hlasuje. Takto upravený hlasovací lístok 
vloží do obálky a túto vloží do volebnej urny.

Voliči, ktorí sa nemôžu dostaviť do volebnej miestnosti, môžu požiadať 
okrskovú volebnú komisiu o vykonanie hlasovania do prenosnej volebnej 
urny.

Kandidáti na prezidenta SR (prevzaté z internetovej stránky 
Ministerstva vnútra SR) zoradení podľa abecedy:

1. BOLLOVÁ, Dagmara, PaedDr., 66 r., vysokoškolská pedagogička, 
Senica

2. GAŠPAROVIČ, Ivan, doc. JUDr., CSc., 67 r., vysokoškolský učiteľ, 
Bratislava

3. MARTINÁKOVÁ, Zuzana, 47 r., novinárka, Bratislava 
4. MELNÍK, Milan, prof. RNDr., DrSc., 70 r., vysokoškolský profesor, 

Bratislava 
5. MIKLOŠKO František, RNDr., 61 r., poslanec Národnej rady SR, 

Bratislava 
6. RADIČOVÁ, Iveta, prof. PhDr., PhD., 52 r., sociologička, Nová 

Dedinka 
7. SIDOR, Milan, PhDr., CSc., 58 r., vysokoškolský pedagóg, Prešov 

R. Jányová

Valentínska kvapka krvi

Mnohí občania nášho mesta a blízkeho okolia opäť uskutočnili 
humánny skutok, keď sa na výzvu členov komisie kultúry, vzdelávania, 
mládeže a športu pri Mestskom zastupiteľstve v Novej Bani zúčastnili 
na Valentínskej kvapke krvi. Odber krvi uskutočnila Transfúzna stanica 
z Banskej Bystrice v spolupráci s Červeným krížom zo Žiaru nad Hronom 
v utorok 3. marca 2009 v Mestskom klube v Novej Bani. Od rána vítali 
darcov krvi organizátori – poslanci MsZ a zamestnankyňa MsÚ - oblečení 
v rovnakých tričkách s logom Valentínskej kvapky krvi v priestoroch 
vyzdobených červenými srdiečkami. Bolo veľmi milé stretnúť opäť tých 
istých ľudí, ktorí darovali krv pred tromi mesiacmi, ale aj tých, ktorí nabrali 
odvahu po prvýkrát. Jedni povzbudzovali druhých, tím zdravotníkov 
pokojným hlasom radil, ako sa vyrovnať so stratou 4,5 dcl krvi, nechýbali 
ani vtipné poznámky, aby všetci v príjemnej atmosfére darovali vzácnu 
tekutinu. Každý darca dostal na pamiatku krásne medovníkové červené 
srdiečko s bielym nápisom Valentínska kvapka krvi z dielne miestnej 
pernikárky.

Celkom sa na odbere 
zaevidovalo 83 občanov, 
z čoho bolo vyradených 13 
(zlý krvný obraz, vysoký 
alebo nízky krvný tlak, 
užívanie liekov, ošetrenie 
zubov a pod.), takže krv 
darovalo 70 občanov. Čo sa 
týka pohlavia, rozdelenie bolo 
úplne rovnoprávne, 35 žien 
a 35 mužov. Prvodarcov prišlo 
21, z toho 11 žien a 10 mužov. 
Najmladšia účastníčka bola 
slečna z Novej Bane narodená 
vo februári 1991 a najstaršia 
pani z Brehov narodená vo 
februári 1948. Na záver 
sa chcem v mene primátorky 
mesta, organizátorov a 
zdravotníkov poďakovať 
všetkým darcom krvi a vysloviť presvedčenie, že sa opäť stretneme s tými 
istými, ale aj s novými odvážlivcami na odbere krvi v Novej Bani dňa 8. júna 
2009, o čom budeme verejnosť včas informovať.

Renáta Jányová

(dokončenie zo str. 1) 

Mesto Nová Baňa ponúka ihneď do prenájmu nebytové priestory na 
Školskej ul. 25 v Novej Bani – budova bývalého Strediska služieb škole 
s výmerou 19,10 m2 na I. poschodí. Vhodné na kancelárske účely.

Písomné žiadosti zasielajte na adresu Mestský úrad, Námestie 
slobody 1, Nová Baňa. 

Bližšie informácie k prenájmu budú záujemcom  poskytnuté na tel. č.: 
045/68 56 673, resp. osobne na Mestskom úrade v Novej Bani, č. d. 6.

Mesto Nová Baňa ponúka 

Poďakovanie patrí tým, ktorí pomohli sponzorsky s propagáciou  

a občerstvením: manželia Koneční, Mgr. Ján Havran, MUDr. Ľuboš 
Snopek, Silvia Ďatková, Peter Beťko a mesto Nová Baňa.

POĎAKOVANIE

 w Foto: -msú-
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Bukovina je známa 
divadelným súborom Bukovinka 
– nositeľom kultúry u nás. 
Úspešne ste organizovali 
príchod Mikuláša pre deti. 
Priblížte čitateľom ďalšie vaše 
aktivity v spolupráci s občanmi, 
čo plánujete v tomto roku, kto 
vám pomáha?

Vzhľadom na to, že dochádzka 
do mesta hlavne v popoludňajších 
hodinách a tiež cez víkendy je 
z Bukoviny dosť problematická, 
snažím sa za pomoci občanov 
pripraviť rôzne podujatia. Pre tých 
najmenších je to MDD, vítanie 
Mikuláša, pre tých starších stavanie 
mája, športové akcie a ďalšie 
aktivity pre mladých i tých starších 
občanov. Pre niekoho sú to možno 
maličkosti, ale pre týchto ľudí je 
to jedna z možností, ako sa môžu 
odreagovať od každodenných 
starostí a deti sa môžu aspoň 
takto trošku kultúrne vyžiť, pretože 
akcie v centre mesta vzhľadom 
už k spomínanému problému 
s dopravou nie sú väčšinou 
dostupné pre mojich voličov a ich 
deti. Čiastočne aj z tohto dôvodu 
je u nás stále živé aj ochotnícke 
divadlo. Tak divadelníci ako aj ich 
diváci vítajú možnosť odreagovať 
sa od každodenných starostí 
a vniesť do nich trošku zábavy, 
ale i zamyslenia, pretože každé 
predstavenie má svoju pointu, 
ktorú sa snažia divadelníci 
odprezentovať a tým diváka 
naviesť nenápadne sa nad ňou 
zamyslieť. Minulý rok ochotnícke 
divadlo oslávilo pekné 70. 
výročie založenia. Počas jeho 
existencie sa v ňom vystriedalo 
zopár generácií divadelníkov, 
ktorí možno tak ako dnešné deti 
začínali práve vystúpeniami na 
Mikuláša a následne pokračovali v 
ochotníckom divadle. Aj napriek nie 
práve najvhodnejším podmienkam 
na nacvičovanie divadla v starej 
škole, kde je problém s kúrením, 
dúfam, že im ich nadšenie vydrží 
a že aj v najbližšom období uvidíme 
nejakú peknú divadelnú hru v ich 
podaní. Tohto roku sa chystajú na 
svojpomocné vynovenie priestorov, 
kde nacvičujú, chcú vymaľovať 
priestory za javiskom, vyrobiť 
nové kulisy, potrebné fi nančné 
prostriedky boli prisľúbené aj zo 
strany Mgr. Rakovej, vedúcej 
oddelenia kultúry a vzdelávania 
mestského úradu. 

Máte za sebou polovicu 

volebného obdobia, skúste 
zhodnotiť plnenie svojho 
volebného programu. Čo je pre 
vás priorita do ďalších 2 rokov?

Poslankyňou som prvé 
volebné obdobie. Kandidovala 
som na podnet občanov, ktorí ma 
oslovili, ako nezávislá poslankyňa. 
Prvý rok volebného obdobia 
som sa postupne oboznamovala 
s problematikou mesta. 
Poslankyňou som za okrajovú časť 
Novej Bane. Problémy občanov 
v okrajových častiach mesta sú 
preto pre mňa ako poslankyňu 
mesta prvoradé.
Tesne pred komunálnymi voľbami 
už aj tak dosť málo frekventované 
autobusové spojenie SAD-ka  
ešte zhoršila tým, že zrušila 
v okrajovej časti Bukovina dve 
zastávky. Pracujúci občania, 
mamičky s chorými deťmi, starší 
chorí ľudia a všetci ostatní museli 
chodiť z druhej časti Bukoviny peši 
aj napriek tomu, že na zastávke, 
ktorú SAD ponechala, je problém 
s otáčaním autobusu. Tento 
problém sa sčasti podarilo vyriešiť, 
za čo som vďačná hlavne pani 
primátorke a poslancom MsZ, ktorí 
podporili zachovanie spojov na 
miestnu časť Bukovina.
Nedoriešeným problémom 
v okrajových častiach bolo slabé 
pokrytie mestským rozhlasom. To 
sa podarilo vyriešiť v roku 2008.
Prioritou do ďalších 2 rokov môjho 
volebného obdobia je riešenie 
aktuálnych problémov voličov, 
napr. oprava cesty zo Šajtísk na 
Bukovinu, ktorá je momentálne 
dosť využívaná pri ťažbe zo 
strany mestských lesov, čo sa tiež 
prejavuje negatívne na jej kvalite, 
oprava cesty na Chotári smerom 
od hlavnej cesty – táto je tiež vo 
veľmi zlom stave, úprava cesty za 
zastávkou na Bukovine – Vallovci, 
ďalšou z mojich priorít je riešenie 
problému občanov Starej Huty 
s pitnou vodou, keďže v letných 
mesiacoch sú niektoré rodiny bez 
pitnej vody.
Som poslankyňou mesta Nová 
Baňa, preto mi nie sú ľahostajné 
ani problémy občanov v ostatných 
častiach mesta. Na mestskom 
zastupiteľstve máme vytvorené 
priority, ktoré chceme ako poslanci 
mestského zastupiteľstva postupne 
riešiť.
Je to napríklad problematika 
komunálneho odpadu, hlavne 
separácie. Triedenie odpadu 
si musia však uvedomiť 

hlavne občania už vo svojich 
domácnostiach. Tým sa ušetria 
peniaze, ktoré sa môžu použiť či 
na kultúru, šport alebo na iné veci, 
ktoré sú taktiež dôležité a prispejú 
občanom. Musíme občanov 
k tomu viesť či už v novinách, 
prostredníctvom mestského 
rozhlasu, ale aj v škôlkach 
a školách.
Jednou z priorít je rekonštrukcia 
ZŠ – uvedené sa podarilo presadiť 
formou projektu, ktorý sa bude 
realizovať v tomto roku.
Ďalšími prioritami sú rekonštrukcie 
ostatných školských zariadení, 
oprava chodníkov, osvetlenia, 
parkovacie plochy či oprava 
cestných komunikácií. Tieto veci sú 
náročné na fi nančné prostriedky, 
a preto všetko závisí od toho, ako 
budeme úspešní v projektoch, 
ktoré by mohli k tomu dopomôcť.
Musíme komplexne riešiť aj 
podmienky cestovného ruchu 
v meste a v jeho okolí. Či je to 
už rozvoj cyklotrasy, náučných 
chodníkov a veľké rezervy sú 
v propagácii. Nová Baňa a jej 
okolie je vhodné na rekreácie, šport 
a oddych. K tomuto všetkému by 
prispela aj rekonštrukcia kúpaliska, 
ale ako som povedala, všetko 
závisí od fi nancií.

Tretia otázka je vo vašom 
prípade  na telo.
Na januárovom mestskom 
zastupiteľstve zaznela kritika 
do radov MsP. Podľa vás má 
mestská polícia opodstatnenie 
v našom meste? Je to otázka 
fi nancií, že je v kríze?

Myslím, že túto otázku som 
dostala práve preto, že na mestskej 
polícii pracuje môj manžel šestnásť 
rokov. Z uvedeného dôvodu 
môžem povedať, že mestská 
polícia v našom meste má svoje 
opodstatnenie podobne, ako 
aj v iných mestách a obciach. 
Uvediem len časť z ich činnosti, 
ktorú vykonávajú v našom meste. 
Mestská polícia je poriadkový 
útvar, zabezpečuje verejný 
poriadok v meste, spolupracuje pri 
ochrane jeho obyvateľov a iných 
osôb v meste pred ohrozením ich 
životov a zdravia, spolupôsobí 
s príslušníkmi policajného zboru pri 
ochrane majetku mesta, majetku 
občanov, dbá o dodržiavanie 
poriadku, čistoty a hygieny 
v uliciach a iných verejných 
priestranstvách, vykonáva 
všeobecne záväzné nariadenia 
mesta, uznesenia mestského 
zastupiteľstva a rozhodnutia 
primátorky atď. Taktiež vykonávajú 
odchyt túlavých psov, pri tejto 
činnosti veľakrát ohrozujú svoje 
zdravie. Ale na druhej strane 
chránia občanov pred prípadným 
pohryzením alebo besnotou, ktorú 

môžu dostať od túlavého psa. Túto 
otázku pravdepodobne riešili pred 
niekoľkými rokmi aj v okresnom 
meste Žarnovica, na základe čoho 
mestskú políciu zrušili. Zjavne 
uznali, že to nebolo dobré riešenie. 
V roku 2008 zriadili novú mestskú 
políciu. A jej celkové vybavenie 
je na vyššej úrovni, ako má MsP 
v Novej Bani.
Na otázku kríza na mestskej 
polícii môžem povedať len toľko, 
že za posledné dva roky odišli 
z mestskej polície traja príslušníci. 
Z toho dvaja odišli pracovať na 
mestskú políciu v Žarnovici. Ja 
osobne nemám tú vedomosť, 
že by to urobili na základe zlých 
vzťahov medzi príslušníkmi 
alebo konkrétne pre fi nančné 
ohodnotenie, čo, samozrejme, 
tiež ovplyvnilo ich rozhodnutie. 
Urobili to hlavne pre dlhodobý 
nezáujem riešenia ich pracovných 
požiadaviek a problémov, ktoré 
smerovali k skvalitneniu ich 
práce. Tieto problémy začala 
riešiť aj pani primátorka a musím 
povedať, že situácia na pracovisku 
MsP sa zlepšila. Chcem touto 
cestou poďakovať aj poslancom 
mestského zastupiteľstva, že majú 
ochotu riešiť problémy mestskej 
polície, aby mohla plnohodnotne 
slúžiť mestu aj občanom.

Váš odkaz Novobančanom 
(Bukovinčanom)?

Nedá sa všetko urobiť naraz, 
ale dúfam, že sa mi podarí vyriešiť 
aspoň niektoré problémy mojich 
voličov. Som veľmi rada, že ma 
ľudia zastavujú a povedia mi svoje 
pripomienky. Každý názor je pre 
mňa podnetný a dôležitý. Dúfam, 
že nesklamem občanov, ktorí ma 
volili.

Ďakujem za rozhovor.

-bg-

 w Viera Hudecová, volebný 
obvod č. 5 – Bukovina, Chotár, 
Stará Huta.

Foto: -msú-

Keďže sme v polovici volebného obdobia, postupne budeme 
dávať v tejto rubrike priestor všetkým poslancom MsZ na 
zhodnotenie plnenia ich volebného programu.  

Ako prvú sme oslovili Vieru Hudecovú, poslankyňu za volebný 
obvod č. 5. 
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Hoci sme tentokrát nedostali žiadnu otázku od našich občanov, na 
vaše otázky čakáme aj naďalej a pýtať sa môžete všetkých organizácií, 
ktorých zriaďovateľom je mesto Nová Baňa:

1. Technické služby mesta Nová Baňa, príspevková organizácia
2. Základná škola J. Zemana, rozpočtová organizácia 
3. Základná umelecká škola, rozpočtová organizácia
4. Centrum voľného času, rozpočtová organizácia
5. Materská škola, Nábrežná 2, Nová Baňa, rozpočtová organizácia
6. Materská škola, Kalvárska 37, Nová Baňa, rozpočtová organizácia
7. Mestský bytový podnik, s. r. o., Nová Baňa
8. Mestské lesy, s. r. o., Nová Baňa           -red-

PONUKA 

Mesto Nová Baňa ponúka na odpredaj dvojizbový byt s 
príslušenstvom  s výmerou  62,6 m2  na 4. poschodí, Nábrežná č. 

16/19 /blok C/ v Novej Bani s prislúchajúcim podielom na spoločných 
častiach  a pozemku bytového domu.

Tvarmiestna obhliadka bytu sa uskutoční dňa 18. 3. 2009 od 14.00 do 
15.00 hod.

Záujemcovia zašlú žiadosť o kúpu bytu s uvedením ponúknutej 
kúpnej ceny, ktorá nesmie byť nižšia ako 20 000 EUR, na  adresu 
Mestský úrad, Námestie slobody č.1, 968 01 Nová Baňa do 23. 3. 

2008. Žiadosť je potrebné predložiť v uzatvorenej obálke označenej 
heslom „ PONUKA, NEOTVÁRAŤ“. Na obálke musí byť uvedený 

telefonický kontakt na žiadateľa.

Bližšie informácie vám budú poskytnuté na MsÚ v Novej Bani, 
majetkové oddelenie alebo na tel. č.: 045/68 56 673.

 Novobančania poslaneckú 
kanceláriu využívajú

Novobanská poslanecká kancelária je občanom mesta a okolia 
k dispozícii každý tretí pondelok v mesiaci. Podľa poslanca NR SR za 
SDKÚ – SD Pavla Prokopoviča čo do návštevnosti nelíši sa od jeho 
ďalších poslaneckých kancelárií v Stropkove či Bratislave. Občania 
svoju návštevu, prípadne tému konzultácie majú možnosť dopredu 
nahlásiť telefonicky, prípadne cez internet. Z praktického hľadiska je 
to dobrá a užitočná forma, keďže poslanec P. Prokopovič sa môže 
na okruh otázok alebo na tému sťažnosti vopred pripraviť prekonzul-
tovaním s príslušnými odborníkmi alebo úradníkmi. „Väčšinou občania 
prichádzajú s bežnými problémami, ktoré nedokážu vlastnými silami 
riešiť. Sú to obyčajne problémy, ktoré sa riešiť snažili, no zastavili sa 
na bariére úradníkov, prípadne na rozhodnutí súdov. Je však na škodu, 
keď sa obracajú občania s problémami, o ktorých už predtým rozhodol 
súd, prípadne sú už k nim stanoviská samosprávy alebo iných orgánov 
štátnej správy. Veľmi často ma oslovujú občania so svojimi sociál-
nymi problémami. Takýto prípad som riešil predtým, ako sme sa stretli. 
Občianka od Nových Zámkov dáva do novobanského sociálneho 
ústavu syna. Žiaľ, niekedy úradníci práve na sociálnych úradoch sú takí 
preúradníkovaní, že nevidia normálnym zdravým rozumom problémy 
a odoberú občanom aj také dávky, bez ktorých títo občania nedokážu 
vôbec žiť. Konkrétne išlo o príspevok na dopravu syna do ústavu. 
Cez našich poslancov, ktorí sa zaoberajú sociálnou politikou, sa bu-
dem snažiť na pôde NR SR tento problém riešiť. Ide o to, aby  takéto 
dávky neboli odoberané rodičom, ktorí sa viditeľne starajú o svoje deti 
a musia ich neraz stovky kilometrov voziť do ústavu, pričom pre nich 
je jediným príjmom len dôchodok.“ Poslanec Prokopovič navyše tejto 
občianke prisľúbil, že jej bude zo svojho poslaneckého platu posielať 
určitú sumu, ktorou aspoň čiastočne zmierni fi nančný problém rodiny. 
A ako som sa z nášho ďalšieho rozhovoru dozvedel, už  predtým dvom 
rodinám zakúpil kotol, keď zostali bez vykurovania, ďalšej rodine 
z Levích kúpil invalidný vozík pre dcérku. Zrejme by to mohol byť dobrý 
príklad aj pre ďalších poslancov NR SR, ale aj pre iných funkcionárov, 
ktorí si na konci kalendárneho roka dajú odsúhlasiť vysoké a niekedy 
až neprimerané odmeny. „Aj keď návštevnosť v mojej poslaneckej 
kancelárii v Novej Bani nemožno pokladať za enormnú a neraz som 
moju návštevu musel zrušiť, prípadne preložiť, pretože sa nik nenahlá-
sil, prípadne som mal iné povinnosti, zatiaľ som nenadobudol pocit, že 
by návštevnosť ovplyvnilo to, že som opozičný poslanec. Mnohí ľudia 
majú potrebu zdôveriť sa so svojimi problémami, poradiť sa. Pokiaľ ide 
o mesto, konkrétne ide o pomoci pri riešení výstavby priemyselného 
parku, kde vznikli problémy so Slovenskou diaľničnou spoločnosťou, 
prípadne so Slovenskou správou ciest. Pokiaľ dostanem od mesta 
konkrétne podklady, vystúpim s týmto problémom na pôde NR SR 
interpeláciou na ministra dopravy. Obrátila sa na mňa aj jedna rodina 
ohľadom bývalej funkčnej cesty, ktorú mesto pred niekoľkými rokmi 
predalo súkromníkovi a ten ju zastavaním znefunkčnil. V tomto smere 
si myslím, že mesto mohlo už dávno tento problém vyriešiť, pretože ide 
o záujmy občanov. A tie by sa mali rešpektovať,“ dodal na záver nášho 
stretnutia poslanec Pavol Prokopovič. 

Telefónne číslo poslaneckej kancelárie: 0904 152 333.

Zhováral sa Jozef Rusňák

Diskutovali s občanmi

 w Foto: -IL-

V pondelok 16. februára mali Novobančania  možnosť stretnúť sa 
s predstaviteľmi SDKÚ, aby spoločne hovorili o najdôležitejších témach 
týchto dní. Záujem o diskusiu bol skutočne veľký, koncertná sála ZUŠ 
sa zaplnila do posledného miesta. Stretnutie otvoril Ing. Vincent Štuller, 
predseda miestnej organizácie SDKÚ v Novej Bani.  Na otázky občanov 
odpovedali hostia Mikuláš  Dzurinda, predseda SDKÚ, Milan Hort, pod-
predseda parlamentu, Pavol Prokopovič, poslanec NR SR a predseda 
osobitného kontrolného výboru na činnosť SIS, Ivan Štefanec a Jozef 
Mikuš, poslanci NR SR a členovia výboru pre rozpočet. 

Úvodného slova sa ujal predseda strany Mikuláš Dzurinda. Poďako-
val primátorke za prijatie na pôde mestského úradu, kde ich oboznámila  
s aktuálnym životom mesta, s úspechmi, ktoré mesto dosiahlo a so zá-
mermi do budúcnosti. 

„Aj keď nie v mestskom, ale v celoštátnom rozsahu sme aj my zod-
povední za správu verejných vecí.  Vlani sme počas takýchto verejných 
stretnutí navštívili 40 okresov, Nová Baňa je prvá zastávka v tomto roku 
v okrese Žarnovica. Máme záujem aj v Novej Bani informovať vás o 
našich zámeroch, aby ste mali šancu sa nás opýtať na konkrétne veci 
a zároveň chceme poznať váš názor. Chceme si odniesť aj z Novej Bane 
poznatky, ktoré potom môžeme v Národnej rade SR zužitkovať s vedo-
mím, že prichádzajú od ľudí, že to nie sú umelé výmysly,“  povedal v úvo-
de stretnutia M. Dzurinda.

Prioritou, tak ako v celej spoločnosti, boli témy ako pracovné príleži-
tosti, tlak na prepúšťanie, ohrozenie pracovných miest. „Čo by sme mali 
urobiť, aby roboty neubúdalo, aby fabriky čo najmenej prepúšťali, aby aj 
v ťažkých časoch na Slovensko prichádzali fabriky, to je alfa aj omega 
toho, čím žije politická strana, ktorej som lídrom. Vlani v septembri sme 
predstavili pre Slovensko alternatívny program na riešenie najdôležitej-
ších problémov.

 Sme presvedčení, že vláda by mala nabrať odvahu a urobiť štyri ra-
zantné opatrenia - znížiť rovnú daň, znížiť odvody, opraviť Zákonník práce 
a zastaviť plytvanie verejnými zdrojmi,“ – zdôraznil M. Dzurinda. 

Diskusia bola veľmi pestrá a dlhá. Občania hľadali odpovede na 
otázky z rôznych oblastí, pýtali sa, diskutovali o všetkom, čo ich trápi. Ho-
vorilo sa  o diskriminácii domácich a podpore zahraničných investorov, o 
zdravotníctve, poslaneckej imunite, poľnohospodárstve, druhom dôchod-
kovom pilieri, zmenách v Zákonníku práce, rezonovalo aj školstvo či vý-
stavba diaľnic. „Odnášame si veľmi dobrý zážitok z tejto férovej serióznej 
diskusie,“ povedal líder SDKÚ pri rozlúčke s občanmi v Novej Bani.    

-vap-
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V prípade potreby 

volajte MsP na

tel.: 045/685 63 69 

mobil: 0910 110 120

Bolo niečo po 22,00 hod. keď zazvonil telefón  a občianka oznámila, 
že u nich v bytovke na schodoch je niekto cudzí. Kontrola ukázala, že 
tam  spí  mladý muž.  Všetky pokusy o jeho prebudenie zlyhávali a bolo 
jasné, že to s večernou zábavou viac než prehnal. Neobvyklá situácia 
vzbudila zvedavosť niektorých občanov, ktorí vykukli spoza dverí svojho 
bytu, až neznámeho niekto z nich spoznal. Vysvitlo, že nejde celkom 
o cudzieho návštevníka, len sa nedostal k tým správnym dverám. Nie 
po prvýkrát urobili policajti niečo, čo nemajú celkom v popise práce a 
dopravili ho tam, kam sa jemu samému dostať nepodarilo. Len čo sa 
správne dvere otvorili, ustarostená majiteľka sa spýtala, čo s ním má 
robiť. V skutočnosti táto otázka neočakávala odpoveď, no keď ho vniesli 
až do bytu, dostala radu, že by možno bolo vhodné privolať aj lekársku 
pomoc. Nasledujúce dni ukázali, že to nakoniec dobre dopadlo a aj keď si 
mladý muž tento úsek svojho života celkom nepamätal, pomerne úprimne 
ho to mrzelo. Skúsenosť ale natíska otázku, ako zodpovedne sa občania 
starajú o vlastnú bezpečnosť v bytovkách? Takmer všade majú funkčné 
zámky, ale používajú ich? Aj v tomto mesiaci bola zaznamenaná krádež 
z pivnice, ktorá sa možno nemusela stať. Skúsenosti mestskej polície, 
ale aj policajného zboru hovoria, že sme nepoučiteľní. Vypovedajú 
o tom často plné schránky reklamných letákov, akoby ich roznášači mali 
vlastné kľúče, ale aj generálna kontrola príslušníkmi tunajšieho OOPZ. 
Tá ukázala, že najmenej v 80 percentách boli vchodové dvere bytoviek 
počas neskorej nočnej doby otvorené. Takýmto spôsobom akoby sme 
ponúkali tieto priestory nechcenej návšteve a nezriedka ich v tom lepšom 
prípade nájdeme pošpinené či obývané nejakým čudným nocľažníkom.

20. 2. požiadala jedna vodička na námestí o pomoc, lebo vraj asi 
poranila chodkyňu. Overenie situácie na mieste ukázalo, že svoje auto 
zastavila pri cúvaní vďaka zdeseným reakciám okolitých občanov. Potom 
zistila, že za jej vozidlom leží 
nejaká pani. Tá sa sťažovala 
na bolesť v  k o l e n á c h . 
P o d ľ a v o n k a j š í c h 
znakov bola značne pod 
v p l y v o m a l k o h o l u , 
pričom nejaké tie zásoby jej 
trčali aj z tašky. Pre istotu 
k nej policajti p r i v o l a l i 
z á c h r a n n ú s l u ž b u . 
Zdravotníci po príchode konštatovali, že nenesie známky zranenia, avšak 
nohy ju napriek tomu odmietali niesť. Nebolo vhodné nechávať ju ležať 
na snehu, preto sa nečakalo do ukončenia vyšetrovania a odviezli ju 
domov. Policajtom bolo potom ťažké dostať sa k nej, aby preukázali 
požitie alkoholu. Nakoniec sa podarilo dychovú skúšku úspešne zvládnuť 
a výsledok nepochybte podozrenie potvrdil.

Že rôzne nočné bary či herne sú považované za ľahkú korisť pre 
odhodlaných násilných páchateľov trestných činov potvrdzuje aj udalosť 
z 24. 2. Približne o 4,45 hod. vošli dvaja maskovaní páchatelia do herne 
na Námestí slobody a domáhali sa tržby pod hrozbou krátkej guľovej 
zbrane. Túto lúpež spáchali napriek tomu, že sa v nej nachádzali aj 
dvaja návštevníci. Aj keby títo boli úplne triezvi, neoplatí sa v takejto 
situácii zasahovať a ohrozovať svoje zdravie či dokonca život za tržbu 
200 eur ako v tomto prípade.  Naopak, páchatelia na nich pôsobili asi  
trochu komicky. Jeden mal na hlave kuklu a druhý sa maskoval nejakým 
svetrom prehodeným cez hlavu, takže návštevník na nich ukázal prstom 
so slovami: „Ha-Ha-Halloween.“ Našťastie do diania nejakým vážnejším 
spôsobom nezasiahli, takže nikto nebol zranený a celú udalosť už 
prešetrujú patričné zložky policajného zboru.

Občas sa stávajú zaujímavými aj rutinné situácie. Napríklad koncom 
mesiaca bol prešetrovaný priestupok spáchaný státím vozidla na 
chodníku pri bytovke Pod sekvojou. Občan najprv polemizoval, či išlo 
o chodník, potom o výške sankcie a do tretice o tom, že vedľa vozidla 
zostal dostatočný priestor pre chodca. Keď mu bol ukázaný fotozáber, 
skonštatoval, že to je jeho auto, ale  v iný deň. Isteže, keď bol tento skutok 
spáchaný opakovane. Nakoniec bola vec riadne uzavretá, no zaujímal sa 
o to, ako chce mestská polícia pomáhať občanom, keď jazdí na letných 
pneumatikách. Pri odchode si skontroloval služobné vozidlo a musel 
konštatovať, že aj v tom sa mýlil. No nič, možno to vyjde nabudúce, veď 
ani policajti nie sú dokonalí.

Pohronské múzeum v Novej Bani sprístupnilo výstavu nazvanú 
Zrkadlenie.

Je výsledkom prvého ročníka výtvarnej súťaže, ktorú vyhlásila 
rodičovská rada pri Strednej odbornej škole Ladislava Bielika v Leviciach 
pod záštitou Úradu Nitrianskeho samosprávneho kraja v roku 2008.

Súťaž bola výzvou pre 
študentov stredných škôl, 
gymnázií a základných 
umeleckých škôl z oblastí 
v povodí Hrona, aby svojimi 
prácami, inšpirovanými 
krajinou, kultúrou a obyvateľmi 
Pohronia prispeli k vzájomnej 
komunikácii prostredníctvom 
umenia, k rozvoju spolupráce 
regiónov...

Cieľom súťaže bolo 
vyhľadávať mladé ta-lenty, 
nadviazať spoluprácu 
regiónov v umeleckej oblasti, 
komunikovať prostredníctvom 
umenia, konfrontovať 
umeleckú a osvetovú činnosť 
jednotlivých regiónov.

Do súťaže boli zaradené 
práce zo šiestich kategórií: 
kresba, maľba, grafi ka, 
umelecká fotografi a, textilná 
tvorba, kombinovaná technika 
a medzi kritériá hodnotenia patrila inšpirácia regiónom, originalita 
a kreativita, kvalita a čistota technického spracovania, estetické 
a výtvarné hodnoty...

Každá kategória má na výstave Zrkadlenie bohaté zastúpenie, 
a tak sa tu návštevník stretne s množstvom výtvarných prác, návrhov 
kostýmov, ako aj s ich realizáciou, s množstvom netradičných prvkov 
i materiálov.

                 Helena Hudecová
        Pohronské múzeum, Nová Baňa

Z r k a d l e n i e
25. február – 15. apríl 2009 

Pohronské múzeum, Nová Baňa

Pohronské múzeum v Novej Bani v spolupráci so 
Stredoslovenským múzeom v Banskej Bystrici sprístupnilo zaujímavú 
výstavu Plazy našej prírody ― potomkovia dinosaurov.

Autorkou výstavy je pracovníčka Stredoslovenského múzea 
v Banskej Bystrici Mgr. Lenka Sedliaková a na šestnástich paneloch 
predstavuje slovenských zástupcov bohatej živočíšnej skupiny plazov 
ako veľmi krásne a nesmierne zaujímavé živočíchy hodné pozornosti, 
ochrany i obdivu.

Autorka ich prestavuje v rôznych rovinách — v náboženských 
predstavách, v poverách a predsudkoch, v dokumentovaní vývoja 
plazov — ich stavby tela, zloženia kože, zmyslovej výbavy či 
rozmnožovania, poukazuje aj na ich význam i ohrozenie.

Návštevník sa na výstave dozvie aj to, ako sa dá bezpečne 
rozoznať jedovatá vretenica, ako plazy v prírode môžeme nerušene 
pozorovať, ako sa máme správne zachovať pri náhodnom stretnutí 
s hadmi na prechádzke v lese či pri vode.

Pestrým oživením výstavy sú preparované plazy fauny Karibiku 
— mláďatá krokodíla, karety obrovskej, leguána rodu cyclura.

Helena Hudecová

Pohronské múzeum, Nová Baňa

Plazy našej prírody — 
potomkovia dinosaurov

25. február — 15. apríl 2009
Pohronské múzeum, Nová Baňa
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Okienko do histórie nášho mesta

Substitučný banský súd v Novej Bani
V Štátnom 

ú s t r e d n o m 
b a n s k o m 
a r c h í v e 
v   Banskej 
Štiavnici sú 
u c h o v á v a n é 

originálne pramene k dejinám 
baníctva na Slovensku, napr. 
listiny, mapy, plány, protokoly, 
vlastne všetky zachované záznamy 
o banskej ťažbe. Množstvo 
z nich sa, samozrejme, týka aj 
Novej Bane. Z archívneho fondu 
Hlavného komorskogrófskeho 
úradu v Banskej Štiavnici pochádza 
vzácny dokument - plán budovy 
Substitučného banského súdu 
v Novej Bani s legendou. 

Originál tohto dokumentu má 
rozmery 48 x 42 cm a Pohronské 
múzeum získalo jeho digitálnu 
kópiu aj s láskavým zvolením ju 
publikovať v regionálnej tlači, za čo 
na tomto mieste ďakujeme. 

Substitučné banské súdy zriadil 
v rámci reformovania banského 
súdnictva panovník Jozef II. v roku 
1788. Reformou bolo množstvo 
dovtedajších lokálnych banských 
súdov, ktorých činnosť bolo iba 
sťažka možné centrálne riadiť, 
nahradených dištriktuálnymi súdmi, 
ktorým podriadené boli substitučné 
súdy. 

 w Plán budovy Substitučného banského súdu v Novej Bani. 

Foto: -archív-

Novobanský banský substitučný 
súd pre časť župy Tekov patril 
do právomoci Dištriktuálneho           
banského súdu v Banskej Štiavnici. 

Právomoc substitučných 
banských súdov siahala na tú 
istú oblasť ako dištriktuálnych, 
s výnimkou vo veciach údeľových 
a súdnych však pôsobili iba 
informatívne, t. j. preberali 
písomné žiadosti, prešetrovali veci 
a postupovali ich dištriktuálnemu 
banskému súdu a vykonávali jeho 
rozhodnutia. Pracovali do roku 

1854, keď boli centrálne zrušené a namiesto 
nich boli zriadené banské komisariáty.

Dokument pochádza z 22. januára 1821 
a je podpísaný smenovým majstrom Igná-
com Skladaným. Výkresová časť pozostáva 
z čelného pohľadu na priečelie budovy, rezu 
a pôdorysu, ktoré sú majstrovsky vypraco-
vané. Výkres je doplnený legendou v nem-
eckom jazyku, písaným Schwabachom. 

Ak máme k dispozícii archívny dokument 
v podobe plánu účelovej budovy, môžeme 
uvažovať, či bola stavba realizovaná a ak 
áno, kde bola lokalizovaná a či pretrvala 
dodnes. Pri skúmaní historických fotografi í, 
ktoré uchovávame v muzeálnom archíve, 
sa nám zdá pravdepodobné, že budova 
nakreslená na pláne stála kedysi na mieste 

dnešnej pošty na Námestí slobody. 
Budovu na dobových fotografi ách, 
priečelím až zarážajúco podobnú 
nákresu, poznáme ako Kohnov 
dom, kde Žid  Ignác Kohn pred 
2. svetovou vojnou prevádzkoval 
svoj hostinec U zeleného stromu. 
Po vojne tu nakrátko začínala 
novobanská výroba umelých kvetov 
(VDI Kveta), po roku 1953 bola 
zbúraná, aby uvoľnila miesto novej 
budove poštového úradu. Nemožno 
ale vylúčiť, že Kohnov dom mohol 
byť pôvodne postavený ako budova 
banského súdu. 

Na porovnanie k výkresu 

prikladáme výber z dobových 
fotografi í, z ktorých najstaršia je z 
pohľadu na námestie s  Ollíkovým 
domom a sochou sv. Floriána, 
ktorá sa dnes nachádza pri farskom 
kostole. Datovaná je ešte do 19. 
storočia a spomínaná budova je tu 
zobrazená vpravo, v bočnom zá-
bere na priečelie. Už z 20. storočia 
pochádza záber, kde je detailnejšie 
viditeľné priečelie a tiež čelný záber 
na budovu zblízka, na ktorom sú 
pri zväčšení  jasne viditeľné de-
taily podobné detailom fasády na 
nákrese.

Pohronské múzeum 
v Novej Bani
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Z 22. ročníka celoslovenských fašiangov  
pri gajdách v Malej Lehote

Gajdoši hrali tri dni
V piatok 20. februára 2009 bolo vidieť z Novej Bane veľa osobných 

áut a mikrobusov, ktorých osádky sa poberali osláviť svoj najkrajší sviatok 
roka — fašiangy pri gajdách. Iniciátormi už po 22. raz bola obec Malá 
Lehota, Cech slovenských gajdošov, Banskobystrický samosprávny kraj, 
Pohronské osvetové stredisko s katedrou etnológie a etnomuzikológie FF 
Univerzity Konštantína Filozofa v Nitre.

Za dosť silnej konkurencie gajdošov zídených z celého Slovenska 
a sčasti aj zo zahraničia sa tu zišli vyše stovky účinkujúcich gajdošov 
a folkloristov. Okrem nich si pri gajdách, heligónkach, husliach a iných 
hudobných nástrojoch zatancovali a zaspievali folklórne súbory z Nitry 
a Zlatých Moraviec. 

V  p r o g r a m e 
gajdošského večera 
po privítaní starostkou 
obce Martou Tisovskou 
sa ako prví predviedli 
mladí domáci hostia. 
S ražňom plným 
slaniny a klobások 
najprv zatancovali 
tzv. palicový tanec. 
Po nich vystúpili 
gajdoši a tanečníci zo 
susednej obce Veľká 
Lehota nazývaní 
všeobecne Garajovci. 
Gajdoš Dominik 
Garaj so synom Ing. 
Paľkom Garajom hrou 
na gajdách, tancami 
s valaškami a spevmi 
dali punc do celého 
vyše štvorhodinového 
kultúrneho večera. 
Prítomná bola aj 
primátorka mesta 
Nová Baňa Mgr. Anna Miháliková, poslanec VÚC BB Stanislav Lopúch 
a ďalší.

Dvaja konferencieri prof. Bernard Garaj a Milan Rusko z pódia 
s mikrofónmi v ruke oznamovali úvodným slovným príspevkom s krátkym 
zhodnotením program skupín a jednotlivcov. Po desiatej hodine večer sa 
potom začala v tej istej sále veľká fašiangová zábava, v ktorej do tanca 
zahrali okrem muzikantov aj gajdoši. 

V sobotu nasledujúceho dňa sa zišli gajdoši v hojnom počte 
v rekreačnom stredisku na neďalekom Drozdove. V lyžiarskom stredisku 
zahrali a zaspievali desiatky krásnych melódií súvisiacich so zhudobnenou 
gajdošskou tradíciou. 

Na tretí deň v nedeľu sa gajdoši zúčastnili na sv. omši v neďalekých 
Jedľových Kostoľanoch. Počas nej darovali Pánu Bohu ako vďaku svoje 
krásne melódie a priliehavé spevy, aby ich Pán Boh ochraňoval v zdraví 
stále zas po celý tento rok. Po ňom sa chcú opäť zísť na 23. ročníku 
fašiangov pri gajdách. Osláviť zas takmer 300-ročnú tradíciu tejto krásnej 
ľúbeznej muziky. Ako hovoria miestni obyvatelia, keď zazneli gajdy na 
stráňach pastvín pod Veľkým Pohronským Inovcom aj vtáci a poľné 
zvieratá sa tisli k ním, aby ich počúvali.

Jozef Blaha

 w Foto: -JR-

Turisti tradične na Inovci

Turistický oddiel pod vedením 
Mariána Špireka, Centrum 
voľného času, Slovenský zväz 
protifašistických bojovníkov 
a Mestský úrad v Novej Bani 
zorganizovali 39. ročník Zimného 
turistického prechodu Pohronským 
Inovcom.

V sobotu 14. februára sa zišlo 
190 milovníkov turistiky pri centre 
voľného času, aby po úvodných 
organizačných pokynoch splnili 
svoju celodennú úlohu. Prišli aj 
lyžiari, hoci ešte pred pár dňami 
nebolo o snehu ani chýru, ani 
slychu. Problém so šmýkajúcim 
sa autobusom čiastočne zmenil  
naplánovanú trasu, ale nič neubral 
na dobrej nálade turistov. Súčasťou 
vytýčenej trasy bol tradične 
pamätník v Krtinovej. Tam po 
minúte ticha položil tajomník SZPB 
veniec a informoval o historických 
udalostiach z 12. ― 13. februára 
1945. Vtedy sa rozhodla 
800-členná skupina bojovníkov 
sústredených na obyckých lúkach 
prebrodiť rieku Hron a spojiť 
sa s oslobodzovacou armádou 
v Tekovskej Breznici. V chladných 
vlnách rieky počas hustej paľby 

nemeckého delostrelectva 
zahynulo 80 bojovníkov rôznych 
národností. Zahynuli aj mladí 
vysokoškoláci z Bulharska, ktorí 
majú svoj pamätník v Hronskom 
Beňadiku.

Zlatým klincom programu bolo 
stretnutie všetkých účastníkov 
v chate na Drozdove. Teplé 
párky, čaj a sladký zákusok ocenil 
každý účastník. Skvelá kapela 
a bohatá nádielka darčekov 
z tomboly a rôznych súťaží v réžii 
Milana Rafaja vytvorili výbornú 
atmosféru stretnutia. V súťažiach 
zručnosti dominoval Ing. Otto 
Urda. Ocenenie získali aj najstarší 
účastníci podujatia MUDr. Karol 
Petrák, Cyril Špirek a Stanislav 
Brieška a najmladšie ratolesti 
Anička Polcová a Simonka 
Štefková. Spokojní boli i turisti zo 
širokého okolia, najvzdialenejší až 
z Bratislavy.

Pekný deň strávený 
v nádherne zasneženej prírode 
v okolí nášho mesta ocenil každý 
účastník prechodu. Na budúci rok 
sa bude konať jubilejný 40. ročník. 
Všetci ste vítaní. Určite nebudete 
ľutovať.

-juhr-

Váš partner pri výbere dovolenky - LETO 2009
ABRACA - cestovná agentúra, Nám. sv. Alžbety, N. Baňa

Pozývame Vás na nákup letnej dovolenky.
Spolupracujeme so spoľahlivými  cestovnými kanceláriami na 

slovenskom trhu.
Pri kúpe garantujeme  najnižšiu  aktuálnu cenu zájazdov.

Ponuka: www.abracatour.sk
0905 387 526, 045/68 56 300

Vitaj, Veľká noc

Vás pozýva na podujatie  

MsÚ  OKI a CVČ  Nová Baňa

spojené s predajom a predvádzaním rôznych techník ľudovo-

umeleckých výrobkov, ktoré neodmysliteľne patria k vítaniu jari. 

Kedy: 2. apríla 2009 

O koľkej: od 9. 00 hod. - 17. 00 hod. 

Kde: v Centre voľného času v Novej Bani



NOVOBANSKÉ NOVINY 9MAREC 2009

Občianske združenie  Slniečko

na pomoc ľuďom s viacnásobným postihnutím
Rekreačná 393, 968 01  Nová Baňa

IČO: 37892151           DIČ: 2021696578
VÚB, a. s., č. ú.: 26438422/0200

Tel./fax: 045/68 56 546
e-mail: ozslniecko.novabana@gmail.com

www.hrabiny.edu.sk

Neváhajte a podajte pomocnú ruku telesne a mentálne 
postihnutým deťom, nezostaňte k nim ľahostajní, 

pomôžte búrať bariéry, ktoré im v živote postavil osud,

prispejte

2 % zo zaplatenej dane v prospech občianskeho 
združenia  Slniečko na pomoc ľuďom s viacnásobným 

postihnutím.

Poslaním občianskeho združenia je širokospektrálna podpora 
všestranného rozvoja telesne a mentálne postihnutých žiakov, pomoc 
pri kompenzácii ich obmedzení, podpora integrácie a zapájania sa 
postihnutých jedincov do spoločenského života.

Váš príspevok pomôže:
- skvalitniť výchovu a vzdelávanie žiakov s viacnásobným 

postihnutím
- zabezpečiť kompenzačné a rehabilitačné prostriedky
- získať špeciálne didaktické pomôcky nevyhnutné pre 

výchovno-vzdelávací proces postihnutých
- rozvíjať poradenské služby pre všetky deti so 

špeciálnopedagogickými potrebami a ich rodičov
- podporovať projekty zamerané na nenásilnú integráciu 

postihnutých do našej spoločnosti
- zlepšiť kvalitu života viacnásobne postihnutých jednotlivcov

V zasnežený piatok 13. februára sa v našom meste už tradične 
konal 19. ročník Zimnej folkovej Novej  Bane. Publiku sa predstavili 
hlavne účinkujúci z nášho mesta. Niektorých sme už poznali z minulých 
ročníkov, ale predstavili sa nám aj nováčikovia a veru sa nemuseli hanbiť. 
Celý program sa niesol v príjemnej atmosfére a dobrej nálade a už teraz 
sa tešíme na Letnú folkovú Novú Baňu, ktorá sa uskutoční 18. júla 2009 
v rekreačnej oblasti Tajch, na ktorú vás srdečne pozývame.

Text a foto: -IL-

Zimná folková Nová Baňa

Blahoželanie 

Pevné zdravie, veľa lásky, spokojnosť a pohodu,

šťastný život bez starostí a vždy dobrú náladu.

Všetko najlepšie k 70. narodeninám 

Jozefovi Jančekovi 
praje manželka, dcéra s rodinou a syn s rodinou. Seniori snemovali

(pokračovanie na str. 10)

Blahoželanie 
k jubileu 

Jánovi Vozárovi
Drobné kvapky maličkostí,

zdravia, šťastia či príležitostí

prežiť každý ďalší deň

tak, ako šepká ti to tichý sen.

Tak, ako vkráda sa do dňa svetlo,

nech vchádza láska do života, teplo,

aby naplnil sa túžby tajný sen,

lebo bez neho by smutno bolo len.

Tak spokojne si kráčaj vpred,

tak, ako to robíš už po mnoho liet,

aby keď opäť ďalší rok sa zavŕši,

zistili sme, že pokoj máme na duši.

K tvojmu životnému jubileu -

70. narodeninám, 
ktoré si oslávil dňa 23. 2. 2009,  

ti prajú všetko dobré dcéra 
Elenka s manželom Tonkom, 

vnúčatá Martin, Katka, Martina, 
Peter, syn Janko s priateľkou 
Mirkou, sestra Anka s rodinou 

a švagor a švagriné s rodinami.

Dňa 29. januára sa v mestskom klube uskutočnila výročná schôdza 
ZO JDS v Novej Bani. Jednota dôchodcov Slovenska je občianske zdru-
ženie. Má viac ako sedemdesiattisíc členov. V našom meste, kde žije viac 
ako tisícdvesto dôchodcov, je v súčasnosti organizovaných 67 členov.

Rokovanie spestril vystúpením súbor Jesienka. Schôdzu otvoril a vie-
dol člen výboru Ing. Uhrecký. Ospravedlnil neúčasť predsedu okresnej or-
ganizácie Ing. Husára, CSc. Minútou ticha si prítomní uctili pamiatku pani 
Jolany Schwarzovej a pani Ľubice Pallerovej, ktoré navždy opustili rady 
organizácie. Predseda ZO JDS v Novej Bani Ladislav Hajduch podrobne 
a kriticky zhodnotil činnosť za uplynulé obdobie. Konštatoval, že plán 
hlavných úloh sa nepodarilo splniť vo všetkých činnostiach. Organizáciu 
JDS reprezentoval súbor Jesienka. Tento súbor pod vedením Ing. Evy 
Zalaiovej s akordeonistom Ctiborom Šálym vystúpil v priebehu minulého 
roka šestnásťkrát. Na plese dôchodcov v Žiari nad Hronom, na výroč-
ných schôdzach organizácií, pri príležitosti výročia oslobodenia mesta. 
Zúčastnil sa prehliadky speváckych súborov vo Zvolene, účinkoval počas 
oslavy výročia ukončenia vojny. V Rudne nad Hronom účinkoval dvakrát. 
Tiež pri návšteve družobnej obce z Nemecka, pri príležitosti osláv SNP 
na námestí i v radničnom parku spolu s dychovým súborom. Jesienky 
spestrili program stretnutia dôchodcov fi rmy KnaufInsulation v Hrabinách, 
otváranie šachty Trojkráľová a snemovanie včelárov. V októbri vystúpil 
súbor Jesienka vo Voznici pri príležitosti mesiaca úcty k starším a počas 
výročnej členskej schôdze organizácie SZPB. Za svoje vystúpenia získal 
pochvalné uznania.

Výbor JDS zabezpečil pokračovanie cyklu zdravotných prednášok 
MUDr. Gálika, vecnú diskusiu v rámci zavedenia novej meny i tradičné 
mikulášske posedenie. Niektorí členovia sa zúčastnili okresných podujatí 
v Kľaku a v Lukavici. Pod taktovkou predsedu a manželov Špirekovcov 
sa uskutočnila turistická prechádzka v oblasti Kostivrchu, hojná bola 
účasť na športových hrách na Tajchu. Menej sa darilo pri organizovaní 
plánovaných zájazdov. Vydaril sa zájazd do Bratislavy, Pezinku a Trnavy 
aj do Červeného Kláštora, ale záujem o Nitriansky hrad bol malý a tento 
zájazd bol zrušený, hoci mohol byť s príspevkom MsÚ. Podobne to 
dopadlo s návštevou Hrušova a poľského Krakowa. Bez fi nančného 
príspevku mesta by nebolo možné zabezpečiť žiadne podujatie väčšieho 
rozsahu, za čo patrí poďakovanie primátorke mesta a poslancom.
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Seniori 
snemovali

(dokončenie zo str. 9)

CAFÉ & BAR CAGRAM 

Nájdete nás v priestoroch 
bývalej pivárne.

0908 661 358

Domov dôchodcov 
a domov 

sociálnych služieb 
v Novej Bani

Fašiangy, čas huncútstiev, 
veselenia, zábavy a dobrej 
nálady. Takto si toto obdobie 
pamätajú naši klienti. Dňa 17. 2. 
2009 si spoločne zaspomínali 
na fašiangy v Domove dôchod-
cov a domove sociálnych 
služieb v Novej  Bani.

S veselou pesničkou 
a dobrou muzikou navštívila 
zariadenie spevácka sku-
pina Jesienky z Novej Bane 
v sprievode p. Ctibora Šályho 
a novobanskej dychovky.

Úsmev na tvári, radosť 
v očiach a dobrá nálada boli 
dôkazom, že zabaviť sa naši 
starčekovci vedia.

Mgr. Irena Palajová

Veľké 
ĎAKUJEM

Charakter. Skúsenosť hovorí, 
že dnes sa už veľmi nenosí. Avšak 
tá istá skúsenosť odhalila výnimku. 
Pred pár týždňami som stratil 
v novobanskej predajni COOP 
Jednota väčšiu sumu peňazí. 
Čo však bolo horšie, neboli ani 
moje. Patrili synovi. Zalial ma 
studený pot a s peniazmi som sa 
už v duchu lúčil. S malou nádejou 
v srdci som sa vrátil po pár 
hodinách do predajne. Na moje 
veľké prekvapenie mi predavačky 
povedali, že peniaze našli. Chcel 
by som sa preto veľmi pekne 
poďakovať kolektívu z mäsiarne 
v predajni COOP Jednota. Mohli 
si tie peniaze nechať a nepriznať 
sa, no napriek tomu tak nespravili. 
Peniaze mi vrátili a ukázali tak, že 
aj v dnešnej dobe existujú poctiví 
a čestní ľudia. 

Aj takýmto spôsobom im 
chcem preto prejaviť moju úctu 
a poďakovanie. Ešte raz veľké 
ĎAKUJEM.

Jozef Holub

Vás pozýva na príjemné 
posedenie pri modernej 
hudbe. Široký sortiment 

alkoholických, 
nealkoholických a miešaných 

nápojov uspokojí aj 
náročnejších zákazníkov. 

V obci Orovnica bola dňa 18. 1. 2009 založená nová orga-
nizácia ― Jednota dôchodcov Slovenska, ktorá je 16. v poradí 
v okrese Žarnovica. Na jej založení sa zúčastnilo 40 členov.

ZO JDS Orovnica

 w Na snímke zľava: predseda 
prípravného výboru p. Blažej Forgáč 
st. a hostia ― predseda OO JDS 
ZC  Ing. Jozef Husár, CSc.; p. Irma 
Danková, členka predsedníctva 
OO JDS Žarnovica; p. Vincent 
Gáfrik, starosta obce Orovnica 
a p. Viliam Vendík, predseda 
ZO JDS Tekovská Breznica. 

Foto: -ZO JDS-

Nová organizácia ― 
Jednota dôchodcov Slovenska

Dôchodcovia v MsK žijú 
pestrou činnosťou

Správu o hospodárení a revíz-
nu správu predniesla hospodárka 
pani Mihálová. Návrh hlavných 
úloh na tento rok prečítal tajomník 
Ladislav Ditte.

V rámci diskusie vystúpila Ing. 
Zalaiová, ktorá pripomenula de-
saťročné výročie súboru Jesienka. 
Poďakovala členkám súboru za 
aktivitu, osobitne vyzdvihla tex-
társku činnosť Margity Šályovej 
a ochotu akordeonistu Ctibora 
Šályho. Vyzvala k užšej spolu-
práci všetky organizácie v rámci 
mestského klubu pri organizovaní 
spoločenských akcií. Ing. Uhrecký 
spomenul medziľudské vzťahy, 
hovoril o pozitívnych zážitkoch zo 
zájazdov a turistiky v okolí nášho 
mesta a informoval o možných do-
sahoch súčasnej krízy na skupinu 
dôchodcov. PhDr. Hrčka navrhol 
návštevu kultúrno–

-spoločenských akcií v rámci 
tohto roka, napríklad osláv M. R. 
Štefánika na Bradle alebo niekoľ-
kých folklórnych slávností v rámci 
Slovenska. Mgr. Vacvalová navrhla 
rozšíriť činnosť organizácie o zau-
jímavosti novobanskej fauny a fl ó-
ry, ktorú by sama zabezpečovala. 
Pani Ditteová hovorila o súbore 
Jesienka, jeho vzniku a vývoji. 
Tento súbor reprezentuje nielen 
organizáciu JDS, ale aj mestský 
klub. Poukázala na problémy pri 
zabezpečovaní autobusových 
zájazdov.

Výročná schôdza zvolila dele-
gátov na okresnú konferenciu do 
Žarnovice, nový výbor a revíznu 
komisiu. Staronovým predsedom 
sa stal Ladislav Hajduch.

-juhr-

Posledné fašiangové popoludnie sa uskutočnila výročná členská 
schôdza MsK dôchodcov, na ktorú zavítala Mgr. Miháliková, primátorka 
mesta.

Svojím kultúrnym programom účastníkov pozdravila spevácka sku-
pina Jesienky pod vedením Ing. Zalaiovej s harmonikovým sprievodom 
p. Tibora Šályho.

S príhovorom o činnosti vystúpila predsedníčka klubu pani Anna 
Medzihradská, v ktorom zhodnotila celoročnú prácu, kde vyzdvihla 
kultúrno-spoločenskú činnosť, najmä rôzne zdravotné prednášky (spo-
jené s meraním TK, glukózy a cholesterolu), besedy, posedenie pri káve 
a čaji, zájazdy za krásami Slovenska, vychádzky do prírody, kde bola ve-
novaná pozornosť zberu liečivých rastlín, lesných plodov, čím si dôchod-
covia obohatili svoje zdravie. Kladne hodnotila pestovanie kvetín či už na 
balkónoch, v predzáhradkách, nádvoriach dôchodcov a občanov, ktorí 
venovali zvýšenú pozornosť skrášľovaniu svojho okolia a takto prispie-
vali k zlepšeniu životného prostredia nášho mesta.

Činnosť v klube je rôznorodá, kde dôchodcovia svoj voľný čas 
využívajú na rôzne činnosti, podľa vlastných záľub. Mrzí ju, že je ešte 
veľa dôchodcov v našom meste, ktorí nemajú záujem o spríjemnenie si 
voľného času besedovaním, zahraním sa rôznych spoločenských hier, 
ručnými prácami atď., aby sa necítili osamelí, aby teplo domova pocítili 
aj medzi ostatnými dôchodcami v klube, a tak spoločne v dobrej pohode 
prežili pekný deň.

Vcelku hodnotiaca správa ukázala, že pod vedením rady si mestský 
klub dôchodcov stále drží dobrú úroveň svojej činnosti. Vyzdvihla 
aj dobrú spoluprácu s primátorkou nášho mesta a jej podriadenými 
pracovníčkami, ktorým vyslovila poďakovanie s tým, že by v týchto 
osvedčených formách mestský klub dôchodcov chcel aj v tomto roku 
pokračovať, lebo bez fi nančnej pomoci MsÚ by klub nemohol existovať.

V ďalšom bode programu bola podaná správa o hospodárení MsKD. 
V diskusii pozdravila rokovanie Mgr. Miháliková, primátorka mesta. Infor-
movala o úlohách na rok 2009. Medziiným pripomenula úsilie o riešenie 
lekárskej pohotovostnej služby v Novej Bani. Po jej vystúpení bola bo-
hatá diskusia o rôznych problémoch v našom meste. Bola nanensená  
aj požiadavka na uskutočnenie počítačového a internetového kurzu pre 
dôchodcov.

Záverom výročnej členskej schôdze bolo prijaté uznesenie, v ktorom 
bola schválená rada MsKD, revízna komisia, návrh činnosti na rok 2009, 
ako aj plán zasadnutí rady MsKD.

Po skončení  VČS bolo podané účastníkom občerstvenie, na 
ktoré prispela aj fi rma CHOCOLATE PRODUCTS, s. r. o. v Novej 
Bani, ktorá venovala svoje výrobky Čierny princ, za čo jej vyslovujeme 
poďakovanie.

Členka rady MsKD, -ev-
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Večerný  súmrak sadá na les, 
lúky a domy učupené pod perinou 
snehu, kde-tu počuť brechot psa 
zo dvora, prvé svetielka nesmelo 
pretínajú tmu a prichádzajúci so-
botný večer je pripravený plným 
priehrštím rozdať svoje taje pre 
každého iné - je 14. február, deň 
svätého Valentína.

Po zasneženej ceste sa trú-
sia postavičky žien, po dvoch, po 
troch, ich tichý šepot sa mieša 
s vŕzgajúcim snehom pod nohami. 
Zostávajú za nimi stopy a akési 
tajomno a čaro čias minulých. 
Sledujem tie stopy a zvedavosť 
je stále väčšia. Páračky, to nie 
je každodenná udalosť. Ticho 
nečakane narúša zvuk prichádza-
júceho auta, párať perie vedia aj 
ženy z mesta a do „Hanesov“ pod 
Viničnou skalou hore „Logajovou“ 
ulicou je veru poriadny kus cesty. 
Nadol sa pôjde lepšie.

Najprv víta prichádzajúcich 
strážca domu na dvore, až potom 
gazdiná Darinka Tencerová v teplej 

kuchyni. Po srdečnom zvítaní sa 
ženy hádam zo všetkých kútov 
Novej Bane usádzajú a páračky 
sa môžu začať. Všetko má svoje 
miesto, perie padajúca kostrnka 
pod stolom, chutné pagáčiky 
pripravené na peci, hriate so 
štamperlíkmi na kredenci, ba aj tie 
mačky si vyhliadli to najteplejšie 
a obsadili ládu pri šporáku. Kopy 
peria na stole čakajú, kedy netrpe-
zlivá ruka páračky načrie do nej, 
aby postupne ubrala z jej veľkosti. 
Tu veru viac ako inde platí, že pravá 
ruka musí vedieť, čo robí ľavá, lebo 
zle je, keď sa kostrnka dostane 
medzi popárané perie. Všetkým 
žienkam to ide rúče od ruky, len 
jeden mládenec zdalo by sa, že sa 
sem dostal nedopatrením, ale nie je 
to tak, to akosi pletie. Ujme sa ho 
teda Gizka Búryová a učí veselého 
Milana Barienčíka z neďalekej 
Bôriny párať. Mládenec, ver, rúči je 
to, ale perie párať? „Toto je naozaj 
robota pre ženy,“ po chvíli zhodnotí 
situáciu a berie do ruky radšej svoju 
heligónku. O chvíľu je miestnosť 

plná spevu a nie hocijakého, 
veď sú tu speváčky z folklórneho 
súboru Vinička, večer je dlhý a ony 
vyspievali celý svoj repertoár a aj 
čosi navyše. Gazdiná nezabudla 
poponúkať pagáčiky aj hriate, 
veď pri speve a nekončiacom 
rozprávaní príbehov veselých 
viac či menej, pri spomienkach 
viažúcich sa k rôznym udalostiam 
v živote ľudí v meste aj na lazoch 
veru vyschne v hrdle. A tak sa tu 
miešala s padajúcimi kostrnkami 
prítomnosť s minulosťou, príbehy 
z detstva, sprítomnili sa osoby 
žijúce, ale aj tie, ktoré sa na nás 
pozerajú odkiaľsi z iného sveta 
a možno práve v tento zimný večer 
púšťajú na nás z oblohy svoje sny 
premenené na snehové vločky. 
Ľudskosť, blízkosť, úprimnosť by 
sa dala rozdávať v tejto kuchynke, 
a tak by ju bolo treba poslať do 
všetkých kútov nášho mesta...... 
S ubúdajúcim večerom ubúdajú aj 
kopy peria na stoloch. „Ženy, dosť 
je peria, treba ešte?“  „A koľko je 

hodín?“ ozve sa z druhej strany. 
„Desať.“ „Len doneste, ešte sa 
nám nedrieme a pri tom speve to 
aj lepšie odbúda.“ A tak sa pára. Až 
niekoľko minút po jedenástej Cilka 
Tencerová perie pozberá, vyutiera 
stoly a gazdiná s dcérou  podávajú 
chutnú netradičnú večeru: kysnuté 
zemiakové lokše posypané bryn-
dzou, zapečené v rúre. Zapíjali sa 
domácim cmarom. Darinka neopo-
menula vôbec nič, každej páračke 
aj páračovi putovalo čokoládové 
srdce a na revanš sa gazdinej dos-
tala od všetkých úprimná slovná aj 
spevná gratulácia k narodeninám. 

Údery zvona na mestskej veži 
oznamujú polnoc, je čas pobrať 
sa každý v svoju stranu. Druhý 
páračkový večer s prichádzajúcim  
novým dňom je minulosťou, 
zostáva tešiť sa na ten tretí. 
A ako ozvena do tichej noci znie 
poďakovanie všetkých účastných 
na nezabudnuteľné páračky 
u  „Hanesov“ patriace Darinke 
Tencerovej a dcére Janke.

Text a foto: k.š.

Chráňme si svoj najväčší poklad — 
jeho osud máme vo svojich rukách

Srdcovo-cievne ochorenia sú najčastejšou príčinou smrti, invalidity 
a zníženej kvality života žien a mužov v Európe. Spôsobujú viac ako 4,35 
milióna úmrtí ročne v 52 členských štátoch európskej oblasti Svetovej zdra-
votníckej organizácie (SZO) a viac ako 1,9 milióna úmrtí ročne v Európskej 
únii. Podľa údajov SZO z roku 2005 Slovensko je v európskom rebríčku 
úmrtnosti na jednom z najhorších miest v Európe, za nami sú už len Ru-
munsko, Bulharsko a krajiny bývalého Sovietskeho zväzu. V roku 2006 
srdcovo-cievne ochorenia predstavovali v SR 55 % zo všetkých príčin úmrtí 
v celej populácii, pričom zo všetkých mužov zomrelo 48 % a zo všetkých 
žien až 62 %. Dĺžka života prežitého v zdraví je v Európe 66 rokov, zatiaľ čo 
na Slovensku je to o desať rokov menej. 

Každý z nás si praje prežiť dlhý život v zdraví a nikto si určite nepraje 
liečiť sa na aterosklerózu, vysoký krvný tlak, angínu pectoris, srdcový in-
farkt, zlyhanie srdca alebo cievnu mozgovú príhodu. Väčšina z nás je dobre 
informovaná o podstate týchto srdcovo-cievnych ochorení, určite aj o ich 
prevencii, o rizikových faktoroch, ktoré ich zapríčiňujú. Položme si však 
ruku na srdce — dokázali sme sa nad tým hlbšie zamyslieť, zastaviť sa? 
Vieme alebo nevieme, že zdravie srdca a ciev máme vo vlastných rukách 
viac, ako sa kedykoľvek predtým predpokladalo? 

Rizikové faktory, ako sú fajčenie, nedostatok telesného pohybu, ne-
zdravé stravovacie návyky, obezita, stres, zvýšený krvný tlak, zvýšená 
hladina cholesterolu v krvi a cukrovka, ktoré majú veľmi významné slovo 
pri vzniku týchto ochorení, patria medzi ovplyvniteľné faktory a je v našich 
silách udržať ich pod kontrolou. 

Zmeniť svoj životný štýl nie je vždy jednoduchým životným rozhod-
nutím. Nestačí len vedieť, ale aj konať a hlavne vydržať. Pomôcť by mohlo 
osvojenie si kódu zdravého života navrhnutého Európskou kardiologickou 
spoločnosťou, Európskou komisiou a našimi kardiologickými odborníkmi na 
svojej ceste za zdravím:
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Osvojenie si desatora prevencie ochorení srdca a ciev:
1/ zdravie je len jedno,
2/ mysli na to, ako sa stravuješ,
3/ jedz zdravo a pravidelne,
4/ nefajči,
5/ ak si obézny, schudni,
6/ fyzická námaha ti prospeje,
7/ mysli pozitívne,
8/ stráž svoj krvný tlak,
9/ poznaj svoj cholesterol,
10/ poraď sa s lekárom.

Prečo fyzická aktivita?
Nie je už nič nové, že pohyb a fyzická aktivita sú pre zdravie srdcovo-
-cievneho aparátu mimoriadne významné. Fyzická námaha má veľa 
priaznivých účinkov nielen na metabolizmus tukov a sacharidov, ale má aj 
relaxačný efekt. 
Ako na to?
Vyberte si typ pohybovej aktivity, ktorá vám najlepšie vyhovuje a nájdite 
jej pravidelné miesto vo vašom živote. 30 minút svižnej chôdze denne 
je dobrou investíciou do zdravia. V prípade, že chcete byť vedený 
odborníkom, Regionálny úrad verejného zdravotníctva so sídlom  v Žiari 
nad Hronom vám ponúka možnosť zacvičiť si so skupinou cvičencov v 
telocvični na II. ZŠ na Ul. M. R. Štefánika 17 každý pondelok a stredu od 
19,00 hod. do 20,00 hod. pod vedením kvalifi kovanej cvičiteľky. Pokiaľ 
máte záujem zacvičiť si individuálne, môžete si zacvičiť na ergometri 
v priestoroch RÚVZ  na Ul. Cyrila a Metoda 23 (ďalej CaM ), denne od 7,00 
hod. do 15,00 hod. pričom vám pracovníci oddelenia podpory zdravia podľa 
vášho záujmu môžu zmerať krvný tlak, celkový tuk, u fajčiarov obsah oxidu 
uhoľnatého v krvi a vydychovanom vzduchu a pod. V prípade záujmu sa 
môžete informovať na telefónnom čísle 67 82 063 alebo 67 82 062 (všetky 
ponúkané služby sú bezplatné).

MUDr. Zina Košťanová

oddelenie podpory zdravia

(pokračovanie v nasledujúcom čísle NN)



NOVOBANSKÉ NOVINY12 MAREC 2009

Hviezdoslavova 33 
968 01 Nová Baňa

Tel.: 045/68 57 394

O z n a m
1. Od 1. marca 2009 budeme vykonávať 

donáškový predaj čerstvého kravského 
mlieka z vlastnej produkcie.

  Predajné dni každý utorok a piatok v čase                   
od 15,30 -19,00 hod.

 Cena za 1 liter: 0,70 €. 

2. Prijímame objednávky na donáškový  predaj 
čerstvého prírodného syra (výrobca Caprin, 
s. r. o, Nová Baňa - Slniečko)

 Predajný deň: každý piatok v čase od                       
15,30 -19,00 hod. 

 Cena: 1 kg - 6 €

Spôsob objednávania aj formou SMS.

Bližšie informácie  na tel. čísle 
0944 151 094.

Objav mlieko
Zrejme ste aj vy zaregistrovali 

reklamnú kampaň producentov 
a spracovateľov mlieka pod záštitou 
ministerstva pôdohospodárstva  
s cieľom zvýšiť spotrebu mlieka na 
Slovensku.

Podľa štatistických údajov 
priemerná ročná spotreba 
mlieka vrátane jeho výrobkov 
/jogurty, syry/ je na Slovensku 
len 155 kg na jedného obyvateľa. 
V porovnaní so spotrebou v rámci 
štátov v Európskej  únii  (248 kg) 
je spotreba alarmujúco nízka. 
Na túto skutočnosť poukazujú aj 
odborníci  zaoberajúci sa zdravou 
výživou populácie.  Podiel na 
tomto stave majú aj ceny týchto 
výrobkov, a preto je vítaná aktivita 
ministerstva pôdohospodárstva 
o dotovaní aj tzv. školského 
mlieka.

Z dôvodu  všeobecných 
problémov došlo nielen na 
Slovensku, ale aj v susedných 
štátoch v porovnaní od roku 1989 
k rapídnemu poklesu stavov 
hospodárskych zvierat a najväčší 
pokles nastal u dojných kráv. 
Najhoršie na tom je, že tento trend 
pokračuje aj naďalej. Súčasný tlak 
na zníženie stavov dojných kráv 
vychádza z nákupnej ceny mlieka, 
ktorá sa doslova prepadla, ako aj 
zo skutočnosti, že v obchodných 
reťazcoch sa čoraz vo väčšom 
množstve ponúkajú zahraničné 
výrobky. Na získanie obrazu 
uvádzam, že pred rokom 1989 
choval bývalý štátny majetok 
v našom meste, do ktorého spadali 
aj katastre Malej a Veľkej Lehoty, 
V. Poľa, Píly, Horných Hámrov 
a obcí Kľakovskej doliny, takmer 
1000 dojníc. V súčasnosti v okrese 
Žarnovica chovajú dojnice formou 
veľkochovu len dva subjekty, a to 
naša farma a PD v Tekovskej 
Breznici spolu s počtom cca 

180 ks. Keďže dnes  nie je na 
Slovensku chovateľ, ktorý by 
dokázal zabezpečiť výrobu mlieka 
bez straty, je udržanie chovu dojníc 
ohrozené aj u nás. Naša farma má 
platobnou agentúrou stanovenú 
ročnú mliečnu kvótu na produkciu 
320 541 kg mlieka. Keď si toto 
číslo vydelíme súčasnou nízkou 
spotrebou na jedného obyvateľa 
(155 kg), dostaneme číslo 2068, 
čo je počet obyvateľov, ktorým by 
sme  dokázali našou produkciou 
zabezpečiť ich potrebu. Pri 
porovnaní počtu obyvateľov 
mesta a priľahlých obcí nás núti 
sa nad tým vážne zamyslieť. 
Vážnosť tejto situácie vychádza 
aj zo stavu, že v súčasnosti všetci 
pociťujeme dosah celosvetovej 
hospodárskej krízy. Žiaľ, že nie 
je žiadna istota,  že by po nej 
nemohla prísť aj potravinová 
kríza. Poľnohospodárstvo a hlavne 
chov dojníc nie je automobilka, 
že výrobu preruším a v prípade 
potreby obnovím. Iste mi dáte za 
pravdu, že  toto je  záležitosť len 
z biologického pohľadu minimálne 
trojročná. Vážnosť situácie si 
uvedomuje aj naše rezortné 
ministerstvo, a preto iniciovalo 
právnu formu pod názvom predaj 
z dvora. Jedným z cieľov tejto 
snahy je aj podpora domácej 
produkcie, ako aj zabezpečenia 
predaja čerstvých potravín priamo 
spotrebiteľovi, čo práve dovážaným 
potravinám chýba. My zatiaľ našu 
produkciu dodávame levickej 
mliekarni a sčasti aj fi rme Caprin, 
s. r. o., Nová Baňa  (s  miestnym 
názvom Slniečko), ktorá z nej 
vyrába čerstvý prírodný syr. Týmto 
vás chcem, naši spoluobčania, 
osloviť, aby ste aj vy v rámci 
svojich možností uprednostňovali 
regionálnych producentov.  

Ing. Vladimír Boroš

ZÁHRADKÁRSKE POTREBY
KOLLÁROVA 4, NOVÁ BAŇA
t. č.: 045/68 56 455 
        0905 787 677

JARNÁ PONUKA PRE VAŠE ZÁHRADKY:

-  osivá zeleniny a kvetín (250 druhov)

- cibuľka sadzačka (5 druhov od 1,- €)

- hnojivá (balenie od 1 kg a 50 kg)

- jarné cibuľoviny (50 druhov)

- sadbové zemiaky od 25. marca

- ovocné stromčeky od 20. marca

- veľkonočný dekoračný materiál

Od 1. marca sme pre Vás pripravili výhodnú ponuku 
na kosačky a motorové píly.

VÝPREDAJ keramických kvetináčov.

Enterprise Europe Network
Národná agentúra pre rozvoj malého a stredného podnikania 

v spolupráci so 
Slovenským živnostenským zväzom 

v rámci iniciatívy Enterprise Europe Network počas Európskeho týždňa 

malého a stredného podnikania si Vás dovoľujú pozvať na

Regionálny informačný seminár – FP7
Pomoc slovenským MSP počas svetovej krízy

20. marec 2009 (piatok) o 10,00 hod., 
reštaurácia HUGO, Námestie slobody, Nová Baňa

Seminár je určený pre existujúcich a začínajúcich malých a stredných 
podnikateľov, ako aj pre študentov uvažujúcich o podnikaní, resp. 
živnosti.

Témy seminára:
• Medzinárodná spolupráca malých a stredných podnikov, 

internacionalizácia
• Inovácie, technologické audity, transfer technológií
• Podporné programy pre malé a stredné podniky – štrukturálne 

fondy
• Možnosti zapojenia malých a stredných podnikov do 

medzinárodných projektov
• Živnosti

Kontakt:
Mgr. Andrej Klimant
NARMSP Bratislava
Enterprise Europe Network Slovensko
Tel.: 02/50 244 523
www.nadsme.sk, www.szz.sk, www.bic.sk,
www.enterprise-europe-network.sk



MAREC
16. 3. 2009 o 16.00 hod. – Prvé krôčky s anglickým 

jazykom pre detičky i mamičky – príďte na stretnutie so zámerom zistiť 
záujem o výuku angličtiny v našom zariadení.

28. – 29. 3. 2009 v čase od 9. 00 – 17. 00 hod. – BURZA jarného 
a letného oblečenia a potrieb pre deti a budúce mamičky. Veci 
určené na predaj môžete nosiť od 23. 3. – 27. 3. 2009 v čase otváracích 
hodín materského centra. Nezabúdajte, prosím, že veci musia byť 
spísané, označené cenovkou, ktorá bude pevne držať. Poplatok za burzu 
je stanovený na 15 % z ceny predaného tovaru.

30. 3. 2009 o 16.00 hod. – Ako si Vidlička Anička našla kamaráta 
– bábkové divadlo z Bratislavy, vstupné 1,50 € dieťa/2 € dospelý

CVIČENIE PRE BUDÚCE MAMIČKY – psychická a fyzická príprava 
na pôrod s pôrodnou asistentkou, ktorá sa koná vždy v stredu alebo vo 
štvrtok so začiatkom  o 16:00 hod.       
TERMÍNY cvičení: v marci každú stredu, t. j. 11. 3., 18. 3., 25. 3., 
prípadne sa informujte na t. č.: 0907 569 153. 

TVORIVÉ DIELNE PRE NAJMENŠÍCH – každý štvrtok od 10:00 do 12:00 
hod. Príďte si pocvičiť pršteky a fantáziu, lepíme, maľujeme, navliekame, 
odtláčame, striháme. Náročnosť je primeraná veku prítomných detí. Od 
februára s tetou Majkou.
Ponúkame možnosť využívať INTERNET a tlačiareň za 
symbolické ceny. Využite možnosť pripojenia, kým sa vaše 
deti hrajú.

ĎAKUJEME
v š e t k ý m 
„karnevalujúcim“, že 
prišli predviesť svoje 
pekné masky a zabaviť 
sa, ako aj fi rme 
Chocolate Products za 
sladké občerstvenie 
a dievčatám z Avonu za 
vzorky a líčenie detí.

PRÍĎTE 
MEDZI NÁS 

!!!
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MATERSKÉ CENTRUM GAŠPARKO 

OZNAMUJE:

@

Právna forma: 
Občianske združenie

Štatutárna zástupkyňa: PaedDr. Renáta Juhásová

IČO: 379 961 34

DIČ: 202 196 4989

Číslo účtu: 041 155 0728/0900

Kontakt: 0905 942 616, 0911 942 616

mcgasparko@materskecentra.sk

DARUJTE  SVOJE 2 % D E Ť O M!

V máji opäť odštartujeme 
Míľu pre mamu

Únia materských centier pripravuje na sobotu 9. mája 2009 už 
tretí ročník tradičného celoslovenského podujatia Míľa pre mamu. 
V poradí už šieste podujatie organizované pri príležitosti Dňa ma-
tiek je organizované v spolupráci 
s materskými centrami, členmi ÚMC. 
Predbežne sa do jeho organizácie 
prihlásilo 36 materských centier v 28 
mestách a obciach na Slovensku. Tú 
svoju míľu si budeme môcť už po dru-
hýkrát odkráčať aj v Novej Bani.

Počas podujatia Míľa pre 
mamu chcú mamičky upriamiť 
pozornosť verejnosti na to, že 
majú právo vychovávať svo-
je deti v zdravom, bezpečnom 
a slušnom prostredí a aktívne toto prostredie aj formovať.
Dlhé roky bolo samozrejmosťou, že mamič-
ka s malým dieťatkom má byť len doma.
Na obchodoch ešte dnes vidieť nálepky so zákazom vstupu s kočí-
kom, do mnohých zariadení /úrady, lekárne, reštaurácie, …/ sa ma-
mičky s malými deťmi v kočíkoch ani nedostanú pre fyzické bariéry.
Najsmutnejšia je však ľudská bariéra – neochota ľudí uprednostniť ma-
mičky s malými detičkami či tehotné ženy v obchode, na úrade či u lekára.
Od rodičov, nezávisle od toho, či ide o matku, či otca, sa naviac dnes 
očakáva, že popri výchove detí budú pracovať na svojom rozvoji 
a vzdelávaní, aby dokázali reagovať na meniace sa pracovné i spo-
ločenské prostredie. Priestor počas obdobia, keď sú z pracovného 
a spoločenského prostredia kvôli celodennej starostlivosti o deti vytrh-
nutí, im však dáva iba málokto.

Míľa pre mamu 2009 bude preto súčasťou celoslovenskej dlhodo-
bej kampane Dovoľte mi vstúpiť s dieťaťom s podnázvom Vytvorme 
priestor mamám a deťom (apríl – jún 2009).

Cieľom tejto osvetovej mediálnej kampa-
ne je poukázať na bariéry, s akými sa rodičia 
a malé deti v spoločnosti stretávajú, nárokovať 
si na ich odstránenie a na potrebu ovplyvňovať 
prostredie, v akom vychovávajú svoje deti.

Míľa pre mamu bude mať opäť viac ako 
národný charakter a zapoja sa do nej aj ďalšie 
krajiny s vlastnými aktuálnymi témami. Naprí-
klad v Jamajke budú kráčať Míľu proti násiliu 
na deťoch a ženách, v Českej republike bude 
hlavnou témou Spoločnosť priateľská k rodine.

O programe Míle pre mamu v Novej Bani 
vás budeme informovať už v ďalšom čísle.

SME TAM, 
KDE NÁS 

POTREBUJETE. 

Dôchodcovia aj 
invalid. dôchodcovia,
všetci zamestnaní a aj 

živnostníci.

Volajte: 0918 596 205
www.profi credit.sk
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V CVČ sa dňa 14. januára 
2009 uskutočnilo okresné kolo 
olympiády v nemeckom jazyku. 
Zúčastnili sa jej 4 žiaci zo ZŠ s 
MŠ Župkov a ZŠ Jána Zemana v 
Novej Bani.

Súťažilo sa v dvoch 
kategóriách ― 1 A, 1 B.

Poradie v kat. 1 A: 
1. Patrik Eržiak – ZŠ s MŠ 
Župkov

Poradie v kat. 1 B: 
1. Andrej Matejov – ZŠ s MŠ 
Župkov
2. Nikoleta Tužinská – ZŠ Jána 
Zemana, Nová Baňa
3. Tomáš Čákovský – ZŠ  Jána 
Zemana, Nová Baňa

V krajskom kole v B. Bystrici  
budú reprezentovať prví z každej 
kategórie.

Odbornú porotu tvorili Mgr. J. 
Holá — ZŠ J. Zemana, N. Baňa,  
Mgr. J. Bištuťová — ZŠ s MŠ 
Župkov.

Centrum voľného času v mesiacoch január a február 2009

 w Deti z triedy D .              Foto: -mš-

Olympiáda 
v nemeckom 

jazyku

Turistika na Veľký Inovec
V rámci príležitostnej činnosti CVČ  deti z krúžkov a pracovníčky CVČ 

dňa 17. 1. 2009  absolvovali turistickú vychádzku na Veľký Inovec. 
Trasa výletu viedla z Bukoviny, na ktorú nás vyviezol autobus a odtiaľ 

sme šliapali pešo.
Počasie celkom prialo. Po príchode do chaty pod Inovcom sa deti 

ohriali v teplučkej chate, kde mali aj občerstvenie v podobe párkov 
a špekáčikov. Pri chate sa potom hrali rôzne hry a spúšťali sa na 
lopatkách. Po hodinke pokračovali dolu na Krtinovú a Drozdovo. Odtiaľ 
na autobus do Novej Bane.

 V CVČ sa dňa 3. februára 
2009 konalo okresné kolo 
geografi ckej olympiády. 
Zúčastnili sa ho žiaci a žiačky 
zo ZŠ sv. Alžbety, N. Baňa; 
ZŠ Jána Zemana, N. Baňa; ZŠ 
Fraňa Kráľa, Žarnovica; ZŠ A. 
Kmeťa, Žarnovica a ZŠ Župkov 
a Brehy.

Celkom bolo prihlásených 
44 žiakov. Olympiáda bola 
náročná a nie všetci boli 
úspešní riešitelia.

Víťazi jednotlivých 
kategórií:

5. roč.: Adam Štuller ― ZŠ sv. 
Alžbety, N. Baňa

6. roč.: Martin Chmola  ― ZŠ F. 
Kráľa, Žarnovica

7. roč.: Bernadeta Šuhajdová 
― ZŠ sv. Alžbety, Nová Baňa

8. roč.: Peter Kicko ― ZŠ F. 
Kráľa, Žarnovica

9. roč.: Dominik Štrba ― ZŠ sv. 
Alžbety, Nová Baňa

Geografi cká 
olympiáda

Maškarný ples v CVČ

Krásne masky sa prišli zabávať na maškarný ples do CVČ dňa 4. 
2. 2009. Mohli sme si ich vychutnať pri promenáde masiek, kde sa ich 
predviedlo okolo 100.

Zabávali sa pri hudbe DJ Janka Škvarku, súťažili a, samozrejme, 
nechýbala ani tombola, na ktorú sa deti tešili asi najviac.

Dňa 10. 2. 2009 sa konalo okresné kolo BiO kat. C. Zúčastnila sa ho 
len jedna žiačka zo ZŠ Župkov Patrícia Šipikalová. Absolvovala riešenie 
praktickej úlohy, teoretického testu a projektovej časti, kde spracovala 
tému náučného chodníka Tetradymit v Župkove.

Svoju školu bude reprezentovať aj na krajskom kole.
Porotu tvorili Ing. Hrmová, Ing. Bieliková a Mgr. Klimková.

Biologická olympiáda

Fašiangy sa krátia, už sa nenavrátia...
V rámci vštepovania úcty k národným tradíciám sa v našej ma-

terskej škole, ako to už na fašiangy býva, hralo, zabávalo, tancovalo 
a jedlo.

Ráno si maminky svoje ratolesti vyobliekali do najrozličnejších ma-
siek, jedna krajšia ako druhá. Pani učiteľky si vyzdobili triedy, pripravili 
deťom súťaže a deti už s veselou náladou plnili úlohy, ktoré na ne čakali. 
Pani kuchárky im pripravili, ako tradične u nás býva zvykom, šišky. Deti 
z triedy C im za to zahrali, zaspievali a dokonca ich vykrútili v tanci.

Kolektív MŠ

Nábrežníček informuje

 w Foto: -CVČ-
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Čo nového v ZŠ 
sv. Alžbety

Naši žiaci sa vo februári 
zúčastnili okresného kola 
geografi ckej olympiády. V troch 
kategóriách zvíťazili a celkovo 
získali 8 umiestnení na prvých 
troch priečkach. Žiaci dosiahli 
nasledovné výsledky: Adam 
Štuller - 1. miesto (5. roč.), Boris 
Budinský a Karolína Kováčová 
– 2. a 3.  miesto  s rovnakým 
počtom bodov (6. roč.), Bernadeta 
Šuhajdová – 1. miesto (7. roč.), 
Patrik Polc – 2. miesto (7. roč.), 
Veronika Budinská – 2. miesto (8. 
roč.), Dominik Štrba – 1. miesto 
(9. roč.), Terézia Motyková – 3. 
miesto (9. roč.).

Prví dvaja v každej kategórii 
postupujú do krajského kola. 
Žiakov pripravovala na súťaž Ing. 
Iveta Motyková.

Po prvýkrát v histórii sa tento 
rok koná dejepisná olympiáda.

V okresnom kole v  kategórii 
F obsadila 1. miesto Barbora 
Šipikalová a 2. miesto Kristína 
Polcová,  v kategórii E zvíťazil 
Benjamín Mištík a 2. miesto získal 
Patrik Polc, kategóriu E vyhral 
Matthias Čík  a na 2. mieste 
sa umiestnil Jakub Kováč. Do 
krajského kola postupujú všetci 
spomenutí žiaci. Poďakovanie 
za prípravu žiakov patrí pani 
zástupkyni Ing. Júlii Hrmovej.

V prednese povesti Šaliansky 
Maťko sa vynikajúco darilo Sáre 
Brieškovej (2. roč.), ktorá v krajs-
kom kole tejto súťaže v Banskej 
Bystrici obsadila vynikajúce 2. 
miesto. Na súťaž ju pripravovala 
pani riaditeľka Mgr. Sidónia Ku-
reková.

V ďalšom kole okresnej 
fl oorbalovej ligy nás reprezentovali 
žiaci 8. a 9. ročníka pod vedením 
Mgr. Miloša Mišuru. Chlapci 
obsadili 2. miesto. Reprezentovali 
nás: Dominik Štrba, Lukáš 
Zimerman, Filip Urda,  Jozef 
Tencer, Benjamín Ciglan a Dávid 
Gulai.

Úspešným žiakom i 
pedagógom blahoželáme  
a postupujúcim vyprosujeme 
veľa Božích milostí v ďalších 
súťažiach. 

M. Solčanová

10. ples rodičov a priateľov 
ZŠ s MŠ Brehy

Dňa 6. februára 2009 sa konal v jedálni našej školy už 10. 
rodičovský ples. Zúčastnilo sa ho 136 hostí. Ples otvorili tanečníci 
tanečného klubu ANITA zo Žarnovice. V úvode všetkých privítala 
a pozdravila riaditeľka školy PaedDr. M. Škodová.

Program spestrili aj žiaci z krúžku moderného tanca. 
O občerstvenie v bufete sa výborne postarali p. M. Vandlíková 
a V. Jenejová. Do tanca hral a do rána nás zabával DJ J. Nemčík. 
Chutnú večeru nám pripravili naše šikovné kuchárky a kuchári: L. 
Jakubíková, I. Prokeinová, A. Brodzianska, M. Forgáčová, I. Benč. 
Obsluhu nám poskytla ZSŠ v Novej Bani. Celý ples moderoval p. 
Laurinc. Poďakovanie patrí všetkým kolegom za prípravu plesu 
a sponzorom za ceny do tomboly. Bolo ich až 55. Vďaka dobrej 
nálade sa všetci dobre zabávali a už teraz sa tešíme na ples v roku 
2010.

-rb-

Ples cirkevnej školy
V sobotu 14. februára sa konal 

v priestoroch Centra voľného 
času v Novej Bani v poradí 5. 
ples rodičov a priateľov cirkevnej 
školy. Výzdoba sály bola ladená 
v červeno-bielych farbách. Ples 
otvorila krátkym príhovorom pani 
riaditeľka Mgr. Sidónia Kureková 
a prípitok predniesol pán dekan 
Mons. Peter Mišík. Do tanca 
vynikajúco hral a o dobrú náladu 
sa staral Ľudovít Kašuba ml. so 
speváčkou Dominikou Číkovou. 
Plesu sa zúčastnilo viac ako 80 
pozvaných hostí. V programe 
vystúpili žiaci školy, ktorí navštevujú 
folklórny krúžok a predviedli 
folklórne pásmo o pastieroch 
a ovečkách. Zvlášť zaujali naši 
mladí fujaristi Danko Štrba a Vilko 
Búry. Pásmo so žiakmi nacvičila 
Mgr. Andrea Raffajová, ktorá 
pripravila všetkým účastníkom 
plesu i valentínske prekvapenie 
– chutný zákusok so srdiečkom. 
V programe vystúpili aj žiaci 8. a 9. 
ročníka, ktorí si sami nacvičili tanec 
v štýle hip-hop. Žiaci predviedli 
mnohé akrobatické kúsky, pri 
ktorých sa nám často zatajil dych. 
Na akordeóne  bravúrne zahral 
skladbu žiak 9. ročníka Filip Urda, 
ktorý sa pripravuje na talentové 
skúšky na konzervatórium.  
Veľký úspech mal so svojím 
programom Jakub Tökoly, žiak 4. 
ročníka Konzervatória v Banskej 
Bystrici v hre na akordeóne. 
Pre neutíchajúci potlesk musel 
zahrať prídavok. Chutnú večeru 
pripravili pre všetkých pracovníci 
fi rmy Gastro Konečný, ktorí nám 
zapožičali servis a zabezpečili 
výzdobu stolov, za čo im ďakujeme. 
Zvlášť chceme poďakovať 
obsluhujúcim dievčatám, našim 
bývalým žiačkam Alžbetke 
Škvarkovej, Kristínke Královej, 
Kristínke Vozárovej a Katke 
Škvarkovej, ktoré sa veru poriadne 
zapotili pri obsluhe hostí a predaji 
tombolových lístkov. V bufete 
obsluhoval Števko Špirk. Dobrý 
ples si nevieme predstaviť bez 
tradičnej tomboly, ktorá bola aj 
tento rok bohatá. Bolo v nej takmer 
70 cien. Odovzdávanie cien 

 w Žiaci z folklórneho krúžku na plese cirkevnej školy.
Foto: -D. Mošková-

tomboly vtipne moderoval Martin 
Tužinský.

Úprimné Pán Boh zaplať 
vyslovujem hlavnej organizátorke 
plesu PaedDr. Monike Solčanovej 
za jej obetavú prácu v prospech 
všetkých, ktorí sa plesu zúčastnili.

Veľké poďakovanie patrí 
sponzorom plesu. Sú to nasledovné 
fi rmy a rodiny: spoločná predajňa T- 
-MOBILE  - manž. Zimovci, Portál, 
Kitex, Bostex - p. Ďurian, Euro 
Royal Reality - p. Galeta, Drogéria 
- p. Polcová, Zlatníctvo - p. Píšová,  
CNS - Levice, Pizzeria della  
Piazza, Gombík - p. Pálenkášová, 
lekáreň Simona, lekáreň Vitae, 
lekáreň Medea, ELBA  – p. Holý, 
Elektro – p. Svetík, vlasové 
štúdio Jana, kaderníctvo Silvia, 
Neosport, Masážny salón Katarína 
Káderová, 101 drogerie, Dafné – p. 

Pacherová, staničný bufet ANPIT, 
Farby - laky - p. Blaho, cestovná 
kancelária Abraka, Kvetinárstvo 
- p. Drgoňová, Coop Jednota, 
Elektro – p. Budinská, cukráreň 
Alžbetka, Autodiely Pittner, 
KVETY – p. Zimanová, Redusch 
- p. Mucha, Kovaco,  Mika,  
Precon, náboženská predajňa 
– p. Firáková, Plynmont - V. Garaj, 
manželia Urdovci, manž. Volfovci, 
manž. Káderovci, manž. Vozárovci,  
manž. Šályovci. Niektorí darcovia 
si neželali byť menovaní, ale Boh 
vidí všetko a iste im to odplatí.

Mnohým sa nechcelo ísť 
nadránom domov, tak sme ich sily 
využili pri upratovaní sály. Dúfame, 
že ich to na budúci rok neodradí 
a prídu sa opäť dobre zabaviť.

J. Hrmová
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Tradične fašiangovo

Ako to v minulosti  na fašiangy 
naozaj bolo, sa dozvedeli žiaci ZŠ 
J. Zemana z Novej Bane, ktorí 
sa zúčastnili dňa 16. 2. 2009 
výchovného koncertu spojeného 
s interaktívnou tvorivou dielňou 
tradične fašiangovo organizovanou 
BBSK — Pohronským osvetovým 
strediskom v Žiari nad Hronom a 
Školským strediskom záujmovej 
činnosti ZŠ J. Zemana v Novej 
Bani.

Po úvodnom odprezentovaní 
zvykov, obyčajov viažucich sa k 
fašiangom zamestnankyňou POS 
v Žiari nad Hronom nasledovalo 
autentické rozprávanie 
protagonistu Dominika Garaja z 
Veľkej Lehoty. Účastníkom priblížil 
tradičné fašiangové zvyky z Malej 
a Veľkej Lehoty, porozprával o 
výrobe gájd i o udržiavaní výroby 
a tradícií muzicírovania gajdošov 
v tejto lokalite. Zahral na gajdách 

ŽIACI  ZŠ J. 
ZEMANA V 

SLOVENSKEJ 
TELEVÍZII

Prípady detektíva Kulmena  
je nová  relácia STV, ktorú 
mnohí mladí s obľubou 
sledujú v čase nedeľňajšieho 
pohodového predpoludia. 
Súťaž  má svoje presne určené 
pravidlá a podmienky, podľa 
ktorých prebieha. Súťažný tím 
našej školy sa zúčastnil 20. 
februára nakrúcania ďaľšej časti 
tohto zábavno-súťažného titulu. 
Súpermi našich  bolo družstvo 
zo Šumiaca. Od prvých chvíľ 
obe družstvá pracovali v tvrdom 
nasadení s cieľom obstáť čo 
najlepšie, veď každý chcel 
vyhrať. Naše družstvo súťažilo 
pod vedením kapitánky Nikolety 
Tužinskej, členmi tímu boli 
Vladimír Lipjansky, Juraj Urblík 
a Timotej Pisch. Počas celého 
dňa plnili zverené úlohy a 
zbierali stopy. Prvé kroky neboli 
najšťastnejšie, stres a napätie 
urobili svoje, no snaha našich 
bola nakoniec korunovaná 
úspechom a víťazstvom. Vyhrali 
a úspešne reprezentovali nielen 
školu, ale aj mesto. Ako to celé 
prebiehalo, vám neprezradíme. 
Celú súťaž si možete pozrieť aj 
v televíznom vysielaní. Podľa 
informácií STV  ich vzájomný 
duel bude na programe 15. 
alebo 22. marca na STV 1 
okolo 9:30 hod. Dúfame, že 
si túto možnosť nenecháte 
ujsť a strávite príjemné 
predpoludnie pri sledovaní 
našich súťažiacich. 

-MP-

VITAJTE U NÁS!
Touto vetou vítali zamest-

nanci ZŠ Jána Zemana v dňoch 
19. — 20. 1. 2009 na chodbách 
rodičov vedúcich za rúčky svoje 
deťúrence. Cieľom ich návštevy 
bol zápis do prvého ročníka, 
ktorý sa realizoval v spolupráci 
s Centrom pedagogicko-psycho-
logického poradenstva a preven-
cie v Žarnovici.

Veľkému dňu predchádzala 
exkurzia predškolákov s p. 
učiteľkami z MŠ Kalvárska 
a Nábrežná. V prváckych trie-
dach videli zaujímavé činnosti. 
Jednou z nich bolo aj vyučovanie 
v odbornej učebni s interaktívnou 
tabuľou. Za asistencie p. učiteľky 
Orgonášovej si vyskúšali, čo 
dokáže tento zázrak techniky. Do 
MŠ sa vracali obdarovaní svo-

a zaspieval fašiangové pesničky. 
Pod jeho vedením sa účastníci 
dielne naučili gajdošské pesničky 
a sprítomnili si život na dedine v 
minulosti.

Druhá časť podujatia bola 
zameraná na interaktívnu 
činnosť zhotovenia tradičných 
fašiangových masiek, ktoré sú 
vystavené na 22. gajdošských 
fašiangoch v Malej Lehote.

Na záver pani kuchárky zo 
základnej školy pripravili chutné 
občerstvenie pre všetkých 
zúčastnených, a tak sme si  
spoločne zaspievali Gajdoško, 
poď s nami... a pochutnali si na 
chutných pampúšikoch (krapňách,  
šiškách...).

Dňa 19. 2. 2009 sa na 
Obecnom úrade v Malej Lehote 
uskutočnila ďalšia tvorivá dielňa, 
ktorú zorganizovali: BBSK 

– Pohronské osvetové stredisko v 
Žiari nad Hronom, Obecný úrad a 
Základná škola v Malej Lehote.

V úvode dielne porozprával 
pán Ján Debnár (bývalý starosta 
obce) o tradičných fašiangoch v 
Malej Lehote i o vzniku myšlienky 
organizovať gajdošské fašiangy 
ako celovečerný program, v rámci 
ktorého sa stretnú gajdoši nielen 
zo Slovenska. Spolužiakom na 
heligónke zahral a zaspieval 
Robert Víglašský. Po malom 
exkurze do nedávnej minulosti si 
žiaci ZŠ z Malej Lehoty  spoločne 
zaspievali fašiangové pesničky. 
Na záver milého fašiangového 
spomínania si dievčatá za pomoci 
svojich spolužiakov  pripravili 
pre všetkých účastníkov tradičné 
chutné pampúšiky.  

Mgr. Helena Soboslayová

 w Žiaci so zhotovenými tradičnými fašiangovými maskami, ktoré boli naozaj pestré.
Foto: -škola-

jimi budúcimi spolužiakmi a plní 
dojmov.

V deň určený na zápis sa 
stretli v školskej klubovni. Prí-
tomným sa prihovorila primátorka 
mesta Mgr. Anna Miháliková. 
Do sveta rozprávok malých aj 
veľkých zaviedlo zhliadnutie 
dramatizácie rozprávky Maťko 
a Kubko. Nacvičila ju so žiakmi 
ŠKD p. vychovávateľka Mi-
háliková v spolupráci s p. uč. 
Uhreckým. Ani teraz nechýbali 
drobné darčeky zhotovené 
žiakmi ZŠ.

V ďalšej časti sa deťom 
venovali psychológovia. Kým 
dokazovali svoje schopnosti, 
rodičom sa prihovorila riaditeľka 
školy Mgr. Mária Považanová. 
Podala informácie o školskom 

vzdelávacom programe, profi lácii 
školy, orientácii na cudzie jazyky 
a informatiku.

Počas dopoludnia mali rodičia 
možnosť zúčastniť sa vyučovania 
v triedach prvého ročníka 
a vidieť, čo sa malí školáci od 
septembra naučili.

Tohto roku bol zápis detí 
do prvého ročníka našej školy 
netradičný v tom, že každý rodič 
vypĺňal registračný list svojho 
dieťaťa s cieľom, aby vstupné 
údaje boli čo najpresnejšie. Fakt, 
že bolo zapísaných 60 detí, nám 
dodáva energiu do ďalšej práce. 
Ďakujeme rodičom za prejavenú 
dôveru. Tešíme sa na dobrú spo-
luprácu v nasledujúcom období.

Mgr. Z. Jaššová

Po polročnom vysvedčení sa 
žiaci 1. — 4. ročníka v Základnej 
škole Jána Zemana pustili do 
plnenia ďalších úloh. Okrem 
učenia ich čaká obdobie rôznych 
súťaží, aktivít, podujatí. 

V závere prvého polroka šk. 
roka 2008/2009 sa zúčastnili 
zaujímavého koncertu so 
superstaristom Petrom Bažíkom 
pod názvom Zdravé deti, to 
dnes letí. Hlavná téma — zdravý 
životný štýl — bola sprístupnená 
zaujímavou formou. Hovorené 
slovo a piesne žiakov zaujali.

Pekný umelecký zážitok mali 

Čas 
plynie

(pokračovanie na str. 17)
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Na Strednej odbornej škole 
obchodu a služieb v Novej 
Bani sa v rámci študijných a 
učebných osnov vyučujú predmety 
administratíva a korešpondencia, 
základy administratívy, úprava 
textu a písanie na počítači. 
Vyučovacie predmety majú za 
úlohu umožniť žiakom osvojiť si 
základnú odbornú terminológiu 
techniky administratívy, získať 
zručnosti v obsluhe písacích 
strojov a ďalších moderných 
prostriedkov na spracovanie 
textov. Žiaci sa  naučia ovládať 
desaťprstovú hmatovú metódu na 
klávesnici, kedže vstupnou bránou 
k práci s počítačom je klávesnica. 
Usporiadanie abecedných 
a číselných klávesov je na 
klávesniciach písacích strojov a 
počítačov rovnaké (až na ojedinelé 
výnimky). 

Dňa 10. 12. 2008 sa konalo v 
našej škole školské kolo v písaní 

Súťaž v písaní na počítači

Fašiangy v škole
Fašiangy - pod týmto slo-

vom sa skrýva obdobie od Troch 
kráľov do Popolcovej stredy.

Posledné dni fašiangov sú 
tradične spojené so zábavou.

Tradície sa uchovávajú najmä 
na dedinách. Mnohí mladí ľudia 
žijúci v mestách však tieto tradície 
nepoznajú, a tak sme sa rozhodli 
urobiť si fašiangy na Strednej 
odbornej škole obchodu a služieb 
v Novej Bani.

Už od rána vládla na chodbách 
našej školy veselá nálada. Chodby 
boli vyzdobené tak, ako sa na 
pravú fašiangovú atmosféru patrí.

Na školskom dvore sa začala 
pravá zabíjačka. Majster od-
borného výcviku Michal Tužinský 
sa pustil do práce za výdatnej 
pomoci svojich troch pomocníkov 
Rada Bartoša, Lukáša Gábriša 
a Braňa Ješka, ktorí sú študentmi 
1. ročníka nadstavbového štúdia. 
Mali čo robiť, veď sa mali postarať 

na počítači,  zúčastnilo sa ho 15 
študentov z vybraných tried. Súťaž  
v písaní na počítači pozostáva 
z 10-minútového odpisu textu 
na rýchlosť. Prvé štyri miesta 
obsadili: Ján Škvarka, študent 4. 
B študijného odboru obchod a 
podnikanie (309 čistých úderov za 
jednu minútu), Katarína Pastierová, 
študentka 4. A študijného odboru 
obchod a podnikanie (268 
čistých úderov za jednu minútu), 

Michala Ngyuenová,  študentka 
2. A študijného odboru obchod a 
podnikanie  (255 čistých úderov za 
jednu minútu), Mário Bóna, študent 
3. B študijného odboru obchod a 
podnikanie (251 čistých úderov za 
minútu). 

Krajské kolo súťaže žiakov 
stredných škôl v písaní na počítači 
sa konalo na Súkromnej obchodnej 
akadémii v Žiari nad Hronom dňa 
12. februára 2009. Našu školu 
reprezentoval Ján Škvarka, 
študent triedy 4. B študijného 
odboru obchod a podnikanie, 
ktorý skončil úspešne spomedzi 

19 súťažiacich na 8. 
mieste s výsledkami: 
hrubé údery 3056 za 
10 minút, počet chýb 
2, percento chýb 
0,06, čisté údery 
za 1 minútu 295,6.
Blahoželáme!

Ing. Gabriela 
Ivaničová 

učiteľka odborných 
predmetov

o hladné žalúdky celej školy.
O 8,30 sa začala v priestoroch 

školy prezentácia cvičných fi riem 
Keep smiling, ABLE a Crazy cats, 
ktoré pracujú pod vedením profe-
soriek Ing. Edity Červenkovej, Ing. 
Márie Lenčovej a Ing. Jany Pala-
jovej. Počas prezentácie sme si 
mohli zakúpiť veľkonočné ozdoby 
a ďalšie výrobky z ich vlastnej 
dielne alebo sa občerstviť v bufete, 
ktorý tieto fi rmy zabezpečili.

O deviatej sa začali pred 
multimediálnou učebňou 
zhromažďovať masky. Nebolo ich 
síce veľa, ale všetkých prekvapilo, 
že sa k nim pridali i niektoré 
profesorky a pán majster.A potom 
sa rozbehla skutočná zábava!

Študent 3. D Milan Barienčík 
zahral na heligónke a o chvíľu 
sa po chodbách ozýval spev a tí 
odvážnejší sa pustili aj do tanca.

Sprievod masiek sa vybral 

na svoju púť po triedach, aby si 
študenti mohli vybrať najkrajšiu 
masku. Víťazom sa stal Zdenko 
Klein z 3. B.

Medzitým sa pomaly končila 
zabíjačka. Naši študenti mali 
možnosť ochutnať výbornú 
kapustnicu, jaternice, klobásky 
a ďalšie zabíjačkové špeciality. 
Tí, ktorí neobľubujú mäso, si 
pochutnávali na šiškách a fánkach, 
ktoré pripravili študenti na 
odbornom výcviku spolu so svojimi 
majsterkami. K výbornej atmosfére 
prispela aj fašiangová hudba, 
vyhrávala nám hudobná skupina 
Úsmev.

A čo dodať na záver?
Dúfame, že fašiangová tradí-

cia v našej škole bude pokračovať 
a o rok si všetko zopakujeme už 
s väčším počtom masiek.

Mgr. Mária Šurková

z cimbalového koncertu, ktorý 
pripravil so svojimi žiakmi pán 
Anton Budinský.

Predvianočný čas sa 
niesol v znamení dobrej nálady 
a pohody. V jednotlivých triedach 
boli pripravené tvorivé dielne 
a vianočné besiedky. Pre žiakov 
1. ročníka pripravila základná 
umelecká škola v meste 
vianočný koncert v priestoroch 
múzea. Pekným spevom, 
hrou na hudobných nástrojoch 
a príjemným konferovaním sa 
zvýšilo očakávanie detí na príchod 
najkrajších sviatkov v roku.

V januári sa každoročne 
organizuje zápis detí do 1. ročníka. 
Predchádzajú mu návštevy detí 
z materských škôl v 1. ročníkoch. 
Privítali sme deti z MŠ Nábrežná 
a Kalvárska. Pekné chvíle zažili 
so žiakmi v 1. A triede. Po privítaní 
si posadali do lavíc, navzájom 
si zarecitovali básne. Potom 
prešli do učebne s interaktívnou 
tabuľou, kde vyučovanie prebieha 
inou formou. Prváci im ukázali, 
ako už vedia na zvláštnej tabuli 
písať a pracovať s obrázkovým 
materiálom. Medzi deťmi sa 
našli odvážni, ktorí si vyskúšali 
kreslenie na tabuli. Po malom 
občerstvení sme sa s budúcimi 
prvákmi rozlúčili. Každé dieťa by 
pred vstupom do základnej školy 
malo absolvovať prípravný ročník 
v materskej škole, ktorá na veľmi 
dobrej úrovni pripravuje deti na 
vstup do 1. ročníka.

V úvode som spomenula, 
že žiakov čakajú rôzne súťaže. 
Matematické talenty už absolvovali 
úvodné kolá. V olympiáde sa 
najviac darilo žiakom zo 4. B. triedy: 
Miškovi Ďurovičovi a Paulínke 
Polcovej. Ďalších čakajú prípravy 
na spevácke, výtvarné i literárne 
súťaže, ale aj zaujímavé podujatia. 
Veľa trpezlivosti, dobrých nápadov 
a úspechov.

Helena Orgonášová

Čas 
plynie

(dokončenie zo str. 16

Foto: -SOŠ-
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Z GYMNAZIÁLNYCH LAVÍC

Tešíme sa z úspechov

V mesiacoch január a február 2009 sa žiaci 
Gymnázia F. Švantnera zapojili do viacerých 
súťaží. Skvelé umiestnenia nasledovných 

žiakov by potešili nejednu školu. 
V súťaži ŠALIANSKY MAŤKO, 

v prednese slovenskej povesti od 
autora, ktorého zbierka bola vydaná 
Maticou slovenskou, po víťazstve 
v okresnom kole reprezentovala 
školu aj región žiačka tercie Martina 
Volentierová. Jej vynikajúci prednes 
medzi desiatimi recitátormi 3. kategórie 
(sekunda — tercia, 5. — 6. ročník ZŠ) 
bol bezkonkurenčný, a tak ju víťazstvo 
posunulo do celoslovenského kola do 
Šale, kde bude reprezentovať Bans-
kobystrický samosprávny kraj. Martina 
recitovala povesť, ktorú napísal PhDr. 
Jozef Hindický, Hadov vrch. Povesť ro-
zpráva 

o Štálanovi Šimonovi Holom, ako zís-
kal zakopaný poklad, stal sa jedným 
z najbohatších Štálanov a váženým 
občanom mesta. Po ňom sú pomenované 
lokality — Šimúnova dolina, Holý vrch, 
Hadov vrch. 

V 2. kategórii uvedenej súťaže (príma 
— sekunda, 4. — 5. ročník ZŠ) si odniesla 
2. miesto ďalšia výborná recitátorka Karin 
Tužinská z prímy. 

V krajskom kole olympiády v nemeck-
om jazyku sa umiestnila na 1. mieste Bar-
bora Bednárová z 1. A triedy a postupuje 

 w Karin Tužinská.  w Barbora Bednárová. 

 w Martina Volentierová.

 w Viktória Šályová, Frederika Hrnčiarová, Miriam 
Kršiaková pri preberaní ocenenia od predsedu 
BBSK M. Murgaša.

Opať sa plesalo
Už druhý študentský ples sa konal 6. februára 2009. Študentský ples 

študentov Gymnázia Františka Švantnera v centre voľného času. Akcia 
to bola nad mieru vydarená a tí, ktorí  neboli, môžu ľutovať. Tí, ktorí boli, 
určite neľutujú. No a pre tých, ktorí ľutujú či neľutujú, je určený tento 
článok. Čítajte ďalej.

Kto to celé spískal? Študentská rada. Treba však poďakovať aj tým, 
ktorí do študentskej rady nepatria, lebo aj tak nám s prípravou plesu 
veľmi pomohli. Sú to hlavne žiaci zo septimy a oktávy. Nebudem vás 
zaťažovať opisom príprav a podobných vecí, samotný piatkový večer je 
určite zaujímavejší. 

Vypuklo to niečo po šiestej. Ako moderátori zažiarili Vojto Danko 
a Veronika Peniažková. V programe sa prvá predviedla Stanka Vozárová, 
talentovaná študentka konzervatória. Všetkým vyrazila dych svojou 
hrou na husliach. Program pokračoval mojím stručným príhovorom 
a tanečným vystúpením tanečno-športového klubu Tiffany. Obdivovali 
sme tanečné kreácie Jakuba Jankoveho, Anežky Kočnerovej, Ľuboša 
Greguša, Alžbetky Škvarkovej, Katky Škvarkovej a ich tanečných 
partnerov. Pokračovala voľná zábava, vystriedali sme tanečné štýly aj 
partnerov, najedli sa, pokecali... Okolo desiatej však opäť všetci zasadli 
na svoje miesta. Vytiahli si tombolové lístky a verili, že práve oni vyhrajú 
jednu zo skvelých cien. Po tombole nasledoval obľúbený stoličkový 
tanec. Minuloročný víťaz a veľký favorit Jožko Púchly však sklamal 
svojich priaznivcov! Na jeho miesto zasadla (a to doslova!) Romanka 
Ceglédyová a odniesla si sladkú odmenu. A o polnoci prišlo na rad 
korunovanie. Koho? Predsa nového kráľa a kráľovnej plesu! Kráľom sa 
stal Šimon Pajerský a kráľovnou Simonka Šályová. Poslednou z cien 
bola cena pre parketového leva, ktorú získala Veronika Peniažková. A 
potom nasledovala bujará zábava až do druhej hodiny rannej, keď sme 

sa unavení a spokojní rozišli. Som nesmierne rada, že to prebehlo takto 
úžasne. 

Na záver ešte pár viet. Triedy s najvyššou účasťou boli sexta a II. A 
(vyše dvadsať). Chcem takisto pochváliť aj kvintu a prvákov, ktorí prvý 
raz (a dúfam, že nie posledný) zavítali na školskú akciu. Aj profesorov 
prišlo dosť a veľmi dobre sa zabávali. A pre mňa bol najväčší šok to, keď 
som videla zaplnený parket hneď pri prvom valčíku. Zhrnuté v jednej 
vete: DRUHÝ ŠTUDENTSKÝ PLES BOL TOU NAJLEPŠOU AKCIOU, KTORÚ SME DOPOSIAĽ 
ORGANIZOVALI! 

A to vďaka vám - vďaka členom aj nečlenom študentskej rady a 
všetkým sponzorom, ktorým touto cestou ďakujeme. 

Lila Ružičková - študentská rada 

do celosloven-
ského kola. 

Dňa 19. 2. 
2009 sa na pôde 
BBSK konalo 
o c e ň o v a n i e 
r e p r e z e n t a n -
tov SŠ za rok 
2008. Na tomto 
s l á v n o s t n o m 
podujatí prevzali 
z rúk predsedu 
BBSK pána Mi-
lana Murgaša 
ocenenie tri 
žiačky našej školy, 
ktoré reprezen-
tujú školu, 
mesto, BBSK, ba 
i Slovenskú republiku v športových súťažiach: Viktória Šályová, žiačka 
oktávy, viacnásobná majsterka sveta a viacnásobná majsterka Sloven-
ska v karate. 

Frederika Hrnčiarová, žiačka 
sexty, viacnásobná majsterka sveta 
a víťazka pohára federácie v karate. 
Miriam Kršiaková, žiačka sekundy, 
majsterka Slovenska v stolnom 
tenise. 

Za úspechmi v recitačných 
súťažiach a v olympiádach stoja ich 
vyučujúci, ale aj rodičia. Pod vyni-
kajúce športové výsledky ocenených 
žiačok sa podpisujú predovšetkým 
ich tréneri a rodičia, no škola vytvára 
také podmienky, aby boli nielen 
vynikajúcimi športovkyňami, ale aj 
žiačkami. 

Text: PaedDr. Oľga Sobotková
Foto: -GFŠ-

 w Foto: -gfš-
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NÁŠ ŽIVOT V DOMOVE SOCIÁLNYCH SLUŽIEB HRABINY 
NOVÁ BAŇA A V DENNOM CENTRE 

Klienti z DSS Hrabiny chcú 
poďakovať vynikajúcemu hudob-
níkovi a zberateľovi ľudových 
piesní Antonovi Budinskému 
– rodákovi z Novej Bane.

Spomínaný umelec sa nám 
postaral o krásne prežitý večer 
hrou na rôznych hudobných 
nástrojoch ako drumpľa, fujara či 
rúra z vysávača.

Deti sa spoločne s našimi 
vychovávateľmi zapojili do spevu 
i tanca.

Ďakujeme!

Klienti DSS Hrabiny, Nová 
Baňa a Vlasta Rajnohová,

vychovávateľka 

Rodák z Novej Bane 
na Hrabinách

Tancovali sme so seniormi

Začalo sa obdobie plesov 
a fašiangových zábav a naši klienti 
sa dňa 29. 1. 2009 zúčastnili už 
po tretíkrát Plesu seniorov, ktorý 
organizoval DD a DSS Žiar nad 
Hronom.

Samozrejme, neboli sa 
len zabávať, ale ukázať aj 
svoje umelecké zanietenie pre 
tanec a spev. Naši klienti sa 
tejto takpovediac vášni venujú 
v záujmových krúžkoch a pripravili 
si na túto príležitosť krátky kultúrny 
program.

Nádherne vyzdobená sála 
MSKS v Žiari nad Hronom bola 
doslova plná seniorov chtivých 
tanca a veselej zábavy zo širokého 
okolia.

A ako sa na 
správny ples 
patrí, na stoloch 
nechýbali zákusky, 
pagáče, vínko, aj 
dobrá večera.

Program bol 
bohatý a ako 
jeden z hostí 
vystúpil predseda 
Banskobystrického 
samosp rávneho 
kraja doc. Ing. Milan 
MURGAŠ, CSc.

Do tanca 
hral pán Kašuba 
a nechýbal tak ako 
každý rok Robo 
Kazík. Zábava 
našich klientov 
spolu so seniormi 
bola úžasná a veru seniori ukázali, 
že aj keď majú o pár rôčkov viac, 

zábavu vedia rozprúdiť niekedy 
lepšie ako mladí ľudia.

 Jana Eibenová, 
vychovávateľka

Maškarný ples v DSS Hrabiny 
Nová Baňa

16. 2. 2009 sa popoludnie 
v našom zariadení oblieklo do farieb 
dúhy, skvelej nálady a zábavy. 
V tento deň sa totiž u nás konal 
maškarný ples a my sme medzi 
nami privítali vzácnych hostí. Tak 
napríklad z ďalekej Transylvánie 
k nám zavítal pán Dracula, ktorému 
asistovali templárski rytieri, gejša 
z ďalekej Číny či múmia. Svoje 
pracovné povinnosti preložila kvôli 
nám aj Barbie s diskotanečnicami 
a motorkármi. Spiderman priletel 
priamo z Holywoodu a veľmi dobre 
si rozumel na plese s včielkami 
či pánom včelárom. Spoločnosť 
siedmych trpaslíkov musela zase na 
chvíľu oželieť aj Snehulienka, lebo tí 
si povedali, že pozvanie na našu akciu 
nemôžu predsa odmietnuť. Na plese 
sme zazreli aj iných milých hostí, ktorí 
sa v toto popoludnie naplno oddali zábave a plesaniu.

A viete, kto a čo stojí za návštevou týchto hostí u nás? No samozrejme 
maskové prevedenie našich klientov, ktoré si na tento deň pripravili spolu 
s vychovávateľmi a opatrovateľkami.

A keďže my sa radi zabávame a sme spoločenskí, tak okrem našej 
zábavy sme absolvovali aj maškarný ples v Ladomerskej Vieske a Ples 
seniorov v Žiari nad Hronom.

Mgr. Antónia Prôčková- Hirjáková 

Veľa masiek a ešte viac radosti a zábavy. Takto môžeme 
charakterizovať karneval, ktorý usporiadal DSS v Ladomerskej Vieske. 
Stretlo sa tu veľa klientov asi zo všetkých zariadení poskytujúcich sociálne 
služby v Žiarskom okrese. Sála kultúrneho domu takmer praskala vo 
švíkoch, ale dobrých ľudí sa všade veľa zmestí...

Karnevalové masky boli od výmyslu sveta a diskotéka, ktorú robil náš 
bývalý klient Peťko, nemala chybu. Kultúrny program klientov a súťaže 
boli výborným spestrením tejto vydarenej akcie. 

A tak, ako to bolo minulého roku aj tento rok sme na tomto plese 
nechýbali ani my s našimi maskami a programom. V rámci nášho 
programu veľký úspech zožala naša klientka Justínka Čorejová so svojím 
tanečným vystúpením.

Tento ples v nás zanechal pozitívne dojmy, radosť a nadšenie. A my 
veríme, že o rok sa na plese v Ladomerskej Vieske opäť zabavíme. 

Viktória Beniaková a Alžbeta Mišurová, vychovávateľky

Karneval v Ladomerskej Vieske

,

Február v dennom centre
Ke ďže sa nám pomaly kon í fašiang, aký by bol jeho koniec bez 

poriadneho maškarného plesu. A aký by to bol maškarný ples bez 
poriadnej masky. Takže sme v dennom centre vzali papier, pastelky, 
nožnice, lepidlo a rôzne ozdobné materiály a dali sme sa do práce. Po 
troch dň och sme tak mali v centre č erta, kráľa, č arodejníka  i šaša. 

16. 2. sme sa vyobliekali, nasadili si masky, vzali kus dobrej nálady 
a šli sme sa baviť  na maškarný ples, ktorý sa konal v priestoroch DSS 
na Hrabinách. Tu sme sa pri dobrej hudbe a v spolo nosti našich 
kamarátov vynikajúco zabávali.

Patrik Chudánik, Silvia Gažiová a klienti denného centra

Výhodne predám pri centre mesta starší 
dom vhodný aj na chalupu, vedenie fi rmy, 
zdravotné, právne, ubytovacie či iné služby.

0903 575 921

 w Foto: -DSS-

 w Foto: -DSS-
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VALENTÍNSKY TURNAJ VO 
VOLEJBALE

Dňa 14. 2. 2009 volejbalový oddiel mužov Novej Bane usporiadal  
Valentínsky turnaj vo volejbale mužov. 

Súťažilo 6 družstiev: Tlmače, Žitavany, Banská Štiavnica, 
Gymnázium NB, SOŠ NB, Muži  NB. 

Telocvičňu poskytla SOŠ v  Novej Bani. V príjemnej športovej 
atmosfére si zúčastnené družstvá zmerali sily pod vysokou sieťou, kde  
každé družstvo odohralo 5 zápasov sa zrodilo nasledovné poradie:

1. miesto  Žitavany
2. miesto  Muži NB
3. miesto  Tlmače
4. miesto  Banská Štiavnica
5. miesto  SOŠ NB
6. miesto  Gymnázium NB
Ďakujeme sponzorom, ktorí pomohli pri usporiadaní športového 

podujatia: Máriovi Maruškovi, NOVA —  Zimovej, fi rme Kornel a syn, 
Diskont —  Tužinskej, Jánovi Havranovi, NEO sport —  Petrášovej, 
Autodiely — Pittnerovi, Diskont — Gabovi Líškovi.  

Braňo Pirháč

Kršiaková na majstrovstvá 
Slovenska žien

Kvalifi kácia Nitrianskeho kraja o postup 
na majstrovstvá SR

Kvalifi kačný turnaj sa konal v Topoľčanoch. Hralo sa o jedno postupové 
miesto v kategórii mužov a o jedno v kategórii žien. V súťaži mužov zvíťazil 
Pavol Mego z Nitry a v súťaži žien Miriam Kršiaková z Novej Bane, druhá 
bola domáca Jančovičová a tretia Petra Kasanová z Nitry. Je to obrovský 
úspech našej dvanásťročnej hráčky. Gratulujeme!

1. liga žien:
Trenčianska Teplá - N. Baňa 3:7, body: Mi. Kršiaková 3,5; Ma.                 
                                                  Kršiaková 2,5; Vatrtová 1
P. Bystrica - N. Baňa 8:2, body: Mi. Kršiaková 1; Ma. Kršiaková 1
N. Baňa - Topoľčany 2:8, body: Mi. Kršiaková 2
N. Baňa — Valaliky  7:3, body: Mi. Kršiaková 3,5; Ma.                 
                                                  Kršiaková 3,5
N. Baňa — Mlynky  2:8, body: Mi. Kršiaková 2

Slovenský pohár mladších žiačkok: 
Tretí turnaj slovenského pohára sa konal v P. Bystrici. Zvíťazila Daniela 
Petreková, hrá v Rakúsku, druhá bola Miriam Kršiaková, tretia Sandra Pi-
terková z Topoľčian. Martina Kršiaková obsadila desiate miesto, Sajková 
s Kúšikovou 35. až 40. miesto.

Slovenský pohár dorasteniek:
Turnaj sa konal v Kalinove. Prvýkrát sa v tejto kategórii zúčastnili aj naše 
hráčky, sestry Kršiakové a Natália Vatrtová. Miriam obsadila 33. — 40. 
miesto, Martina s Natáliou 41.— 48. miesto. Zvíťazila Simona Lazarčíková 
z Malaciek, druhá bola Andrea Daubnerová, hrá v Rakúsku a tretia Martina 
Adámeková z Trnavy.

2. liga - dorast:
Čierne Kľačany - N. Baňa  7:3, body: Mi. Kršiaková 1; Kršiak 2
Zlaté Moravce - N. Baňa 8:2, body: Mi. Kršiaková 1; Kršiak 1

Regionálny turnaj najmladšieho žiactva:
Chlapci    Dievčatá
1. Dávid Mikuš, Topoľčany  Monika Uríková, P. Bystrica
2. Patrik Bučko, Topoľčany  Karolína Furková, Vráble
3. Milan Slašťan,Partizánske  Lenka Mesárošová, Nové Zámky 
17. - 24. Martin Papánek, N. Baňa 12. Michaela Sajková, N. Baňa 
    13. - 18. Zuzana Kasanová 
                  Viktória Kúšiková 
    19.- 24. Žofi a Búryová
Regionálny turnaj mladšieho žiactva: 
Chlapci    Dievčatá
1. Robert Bučko, Topoľčany  Sandra Piterková, Topoľčany
2. Martin Gašparík, Topoľčany  Miriam Kršiaková, Nová Baňa
3. Tomáš Kopányi, Nové Zámky Martina Kršiaková, Nová Baňa
27. Lukáš Kekeši, Nová Baňa
30. Martin Papánek, Nová Baňa

1. liga - st. žiaci:
Nová Baňa - Čierne Kľačany 6:4, body: Kršiak 3,5; Mišík 1,5; Dvořák 1
Nová Baňa - Topoľčany B 5:5, body: Kršiak 3,5; Mišík 1,5
Nová Baňa  - Topoľčany A 0:10

1. liga - st. žiačky:
Nová Baňa - Nové Zámky 8:2, body: Mi. Kršiaková 3,5; Ma. Kršiaková
                                                  3,5; Ditteová 1
Nová Baňa - Topoľčany 2:8, body: Mi. Kršiaková 1; Ma. Kršiaková 1
Nová Baňa - Nitra  0:10

Jozef Antal, tréner mládeže

KINO  VATRA NOVÁ  BAŇA

MAREC  2009

14. 3.  2009 TANGO S KOMÁRMI fi lm SR (97 min.)

21. 3.  2009 NEPREMIETA SA 

27. - 29. 3. 2009 DIVADELNÁ NOVA BAŇA - 34. ročník

Začiatok predstavenia je o 18,00 hod.

Rodičovský ples 
v ZŠ Jána Zemana

Do druhej polovice prvej 
desiatky sa prehupol Rodičovský 
ples v ZŠ Jána Zemana, ktorého 
6. ročník sa konal 21. februára 
v jedálni základnej školy. Obetavý 
tím organizátorov z radov rodičov 
sa aj tento rok podujal pripraviť 
večer plný zábavy, tanca a dobrej 
nálady. Už v piatok pred plesom 
zmenili šikovné ruky jedáleň na 
nepoznanie, aby sa v nej na 
druhý deň plesajúci hostia  cítili 
čo najlepšie.

Ples otvoril a moderoval Ing. 
Bohumil Červenka, predseda 
ZRPŠ. Už tradične úvod patril 
kultúrnemu programu, v ktorom 
účinkovali žiaci zo školského 
klubu záujmovej činnosti, centra 
voľného času, TŠK Tiffany, 
zaspievala a zahrala nová 
hudobná skupina v zložení 
Taťka Benčatová, Dalibor Zmoraj 
a Karol Jonáš, plesovú noc 

spestrila známymi melódiami 
aj Petra Laurincová, ktorú 
sprevádzala  Dagmar Valková. 
Po programe si hostia pochutnali 
na vynikajúcej večeri a potom 
už zábava dostala zelenú. Do 
skorých ranných hodín hral do 
tanca DJ GARO. Tanec dvakrát 
prerušilo žrebovanie tomboly, v 
ktorej bolo vyše 50 cien. Z nich 
lákavý bol napríklad vysávač, 
ale veľký záujem bol aj o čerstvé 
voňavé klobásy, ktoré nakoniec 
vďaka výhercovi ochutnali všetci. 

Keďže nálada bola výborná, 
zábava ráno pokračovala pri 
gitare, na ktorej známe hity zahral 
B. Červenka. Z plesu odchádzali 
hostia spokojní a rozhodnutí prísť 
aj o rok. Poďakovanie preto patrí 
všetkým organizátorom z radov 
rodičov a vedeniu ZŠ, ktoré opäť 
umožnilo zorganizovanie plesu.

Text a foto: -vap-

 w Na plese vládla dobrá nálada a nechýbala ani tradičná „mašinka“.
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Futbalové ihriská opäť 
ožívajú

Počas zimného obdobia futbalové ihriská osireli, avšak nie úplne. 
Po krátkej prestávke na zamrznuté zasnežené ihriská futbalisti opäť 
vybehli, aby nabrali potrebnú kondíciu na pokračovanie rozbehnutej 
futbalovej súťaže ročníka 2008/2009. Futbalisti nášho MFK Nová Baňa 
vo všetkých vekových kategóriách začali so zimnou prípravou  na jarnú 
časť majstrovských futbalových súťaží 12. 1. 2009. 

Počas tréningového procesu využívali spočiatku prevlhnuté, 
neskoršie zamrznuté a nakoniec zasnežené tréningové ihrisko, ďalej 
telocvičňu, fi tnescentrum p. Tabernausa, voľnú prírodu a v neposlednom 
rade prípravné zápasy zväčša na umelej tráve v Žiari nad Hronom 
a Zlatých Moravciach. 

Družstvo dospelých odohralo tieto prípravné zápasy:
• Rakytovce - Nová Baňa   1:1
• Nová Baňa – Banská Štiavnica  3:0
• Nová Baňa – Hliník nad Hronom
• Kalná nad Hronom – Nová Baňa  4:5  
• Dukla B. Bystrica – Nová Baňa  4:1
• Nová Baňa – Veľké Ludince  3:1
• Vion B Zlaté Moravce – Nová Baňa  1:3

Do začiatku majstrovských zápasov, začiatok ktorých je plánovaný na 
29. 3. 2009, odohrajú ešte prípravné zápasy s V. Ludincami, Demandi-
cami, Žarnovicou, Banskou Štiavnicou a s Ružinou.

V kádri družstva dospelých počas zimnej prestávky došlo 
k čiastočným zmenám. Družstvo opustili Krivočenko, brankár Molnár 
s  Michalom Polcom, ktorí sa už do posledných majstrovských zápasov 
nezapojili. Tréner p. Ehn  absolvoval zimnú prípravu s týmito hráčmi: 
Poliačik, Marko, Laco, Šlavka, Rybár, Budinský, Rudzan, Guláš, Pecho, 
Fáber Glogovac, Tužinský, Švec, Mánik, Binda. Tento káder doplnia 
niektorí z futbalistov, o ktorých tréner s realizačným tímom v spolupráci 
s výborom MFK prejavia záujem. Sú to: Benko, Žembera, Jakab, Hudec, 
Bielik, Kukučka. Všetci absolvovali zimnú prípravu spolu s družstvom. 
Ktorí z nich to budú, sa jednoznačne nedá povedať, keďže v čase vydania 
novín sa budú riešiť ich prestupy podľa prestupového poriadku  v termíne 
do 31. 3. Je predpoklad, že družstvo posilní aj  náš odchovanec Karol 
Šlavka, ktorý hosťoval v Žiari nad Hronom.

Prvý majstrovský futbalový zápas družstvo dospelých odohrá 29. 3. 
2009  o 15:00 hod. proti futbalistom z Kremničky, na ktorý vás výbor MFK 
srdečne pozýva.

-pč-

��������	
��������������
���������	����������
�������� �	�
���

	 ���� �������������������� ����

������
�������� 
��
���

	 ���� ��� �������! ������������� �����
������
�"������ ���
���

	 ���� ������������������! �����
������
�	������ �"�
���

	  �#�$� ������% $������������� ����

������
�
������ ���
���

	 ���� ������������&���� ����

������
�������� 
��
���

	 ���� ��� $���������������� �����
������
������� 
��
���

	  $��� ��������������� $��� �����
������
������� �
�
���

	 ����� '�$��'(��������������� �����
������
�������� ���
���

	 ���� ������������)�����*���� ����

������
�������� ���
���

	 ���� '�+$��,$�����-������������� ����

������
�������� ���
���

	 ���� ������������.��/���$01 ����

������
�������� 
��
���

	  $��� ������������2��!$��- ����

������
�"������ 
��
���

	 ����� �!$��������������� ����

������
�	������ ���
���

	 ���� ������������.���� ����

������
�
������ ���
���

	 ����� %����������������� ����

������

���������	���� 	�!��	�"�	�!�����	� �#�$���%����&�%���%'�(��)
�*	+
�������� �"�
���

	  �#�$� ��������������� �������! 3-�3 ��
��
������

�
�������� 
��
���

	 ���� �!$�������������� ��
�

�������
�
�"������ ���
���

	  �#�$� ������������'�+$�� �/�%��3��1 ��
��
������

�
�	������ �	�
���

	 ���� )���/��3#0������������� ��
�

�������
�
�
������ ���
���

	  �#�$� ������������%��$�� ��
��
������

�
�������� 
��
���

	  �#�$� ���0������������� �����
������

�
�������� 
��
���

	  $��� ������������4���!�����5 ��
��
������

�
�������� 
	�
���

	  �#�$�� 6����10������������� ��
�

�������
�
�������� ���
���

	  �#�$� ������������4��-� ��
��
������

�
�������� ���
���

	  �#�$� ��������������� $��� ��
��
������

�
�������� ���
���

	 ���� ������������������ ��
�

�������
�
�������� 
��
���

	  $��� ������������7��#�8����9�9 ��
��
������

�
�"������ 
��
���

	 ���� ������% $������������� ��
�

�������
�
�	������ ���
���

	  �#�$� ������������&���� ��
��
������

�
�
������ �
�
���

	  �#�$� .��/���$01������������ ��
�

�������
�

��������	���� 	�!��	�"�	�!����	*�
�������� �"�
���

	  �#�$�� .��/���$01������������ ��
�

������

�
�������� 
��
���

	  �#�$�� ������������:������ ��
��
�������
�
�������� ���
���

	  �#�$�� 6�+3 �2��;�#�$������������� ��
�

������

�
�������� �"�
���

	  �#�$�� ������������7��#�8����9�9 ��
��
�������
�
�"������ ���
���

	  �#�$�� %<��2��;�#�$�������������� ��
�

������

�
�	������ 
��
���

	  �#�$�� ������������)$�� ��
��
�������
�
�
������ 
	�
���

	  �#�$�� *������-������������� ����

������

�
�������� ���
���

	  �#�$�� ������������2�(-� ��
��
�������
�
�������� ���
���

	  �#�$�� ;���������! $��-�������������� ��
�

������

�
�������� �
�
���

	  �#�$�� ��3+���������������� ��
�

������

�
�������� 
��
���

	  �#�$�� ������������<������� ��
��
�������
�
�������� ���
���

	  �#�$�� )3��������! $��-��9�9�������� ��
�

������

�
�������� �
�
���

	  �#�$�� ������������&�����9�9 ��
��
�������
�

Nám. slobody 2, podnikate ské centrum 
poschodie (oproti TK šport) 

 Vám ponúka svoje služby:

predaj a prenájom nehnute ností

výkup pozemkov 

vysporiadanie vlastníckych práv  
(k nehnute nostiam)

komplexné právne poradenstvo a 
právny servis  

Tel. 0904 518 414 

Mládežnícka strelecká liga
S 2-týždňovým oneskore-

ním oproti plánu sa 31. januára 
uskutočnilo I.  a následne 7. 
februára II. kolo mládežníckej 
okresnej streleckej ligy (MOSL). 
Obe kolá boli v kultúrnom dome 
v Rudne nad Hronom. 14-roční 
a mladší chlapci i dievčatá strieľajú 
30 a dorast (15 — 16-roční) 40 rán 
ležmo.

V úvodnom kole z chlapcov 
zvíťazil Andrej Dudek nad 
Vladimírom Lipianskym a Adamom 
Mácsaiom. U dievčat bolo poradie: 
1. Natália Gubánová, 2. Nina 
Čaklošová, 3. Lucia Žiaková. 
V kategórii dorastencov zvíťazil 
Jaromír Melčík nad Šimonom 
Bartošom. Všetci sú zo ZO SZTŠ 
Rudno nad Hronom. V kategórii 
dorasteniek bolo poradie: 1. Jana 
Šinkovičová (Rudno), 2. Dominika 
Piecková (Žarnovica), 3. Klaudia 
Mácsaiová (Rudno).

Aj v 2. kole z chlapcov zvíťazil 
A. Dudek, ale druhý bol A. Mácsai 
a tretí V. Lipiansky. Z dievčat 
zvíťazila Veronika Žiaková nad 

N. Gubánovou a N. Čaklošovou. 
V kategórii dorastencov bolo 
poradie rovnaké ako v I. kole. 
Z dorasteniek tentoraz vyhrala 
Dominika Piecková nad Romanou 
Melovskou (Rudno) a Klaudiou 
Mácsaiovou. 

Po dvoch kolách je poradie 
nasledovné:

- chlapci: 1. A. Dudek (277, 2), 
V. Lipiansky (180, 3), A. Mácsai 
(180)

- dievčatá: 1. N. Gubánová 
(443, 2), N. Čaklošová (338, 3), V. 
Žiaková (331) 

- dorastenci: 1. J. Melčík (439, 
2), Š. Bartoš (387)

- dorastenky: 1. D. Piecková 
(293, 2), J. Šinkovičová (184, 3), 
R. Melovská (164)

Do konečného hodnotenia 
MOSL sa budú počítať z 3 kôl len 
2 lepšie výsledky, a teda v poradí 
môže byť ešte viacero zmien. 
Záverečné kolo sa uskutoční 28. 
februára a budú to súčasne aj re-
gionálne majstrovstvá.

Ing. Jozef Piecka
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Odišiel si tam, kde odídeme všetci

nie na okamih, ale na čas večný.

Čas plynie, zastaviť sa nedá,
no spomienka na teba je večne živá.

Ďakujeme všetkým, ktorí sa prišli dňa 28. 11. 
2008 v krematóriu v Banskej Bystrici rozlúčiť s 

Mgr. Petrom Bakošom, rodákom z Novej Bane,

ktorý nás opustil 25. 11. 2008 vo veku 55 rokov.

Zároveň ďakujeme za prejavy sústrasti a kvetinové dary, ktorými ste 
sa snažili zmierniť náš žiaľ.

Smútiaca rodina

Odišiel. Už nie je medzi nami, 
ale žije v srdciach tých, ktorí ho radi mali.

Dňa 17. 3. 2009 uplynie 30 rokov odvtedy, čo 
nás navždy opustil 

Ján Galbavý z Tekovskej Breznice.

Kto ste ho poznali, venujte mu tichú spomienku.

S láskou spomína manželka, dcéra a nevesta 
s rodinami

Ťažko je bez teba, smutno je nám všetkým,
už nič nie je také, ako bolo predtým.

Dňa 29. marca 2009 si pripomenieme už 8. výročie 
od smutnej chvíle, keď nás navždy opustil manžel, 
otec a starý otec

Jozef Kašjar z Orovnice vo veku 68 rokov.

Už navždy ti prestali hviezdy svietiť a slnko hriať,
ale tí, čo ťa radi mali, neprestanú na teba spomínať.

Aj keď nie si medzi nami, nikdy nebývame sami.
V srdciach žiješ stále s nami.

Smútiaca manželka, traja synovia a dve dcéry s rodinami, deväť 
vnúčat a tri pravnúčatá

Tak tíško žila, tak tíško odišla.
Skromná vo svojom živote,

veľká vo svojej láske a dobrote.

Dňa 8. februára 2009 nás navždy opustila naša 
matka, starká a prastarká

Karolína Kožinová vo veku 77 rokov.

Ďakujeme za prejavy sústrasti a kvetinové dary, 
ktorými ste sa snažili zmierniť náš žiaľ.

S láskou spomína smútiaca rodina

Úprimne ďakujeme všetkým príbuzným, susedom, priateľom 
a známym, ktorí prišli odprevadiť na poslednej ceste 

Máriu Krajčíkovú,

ktorá nás opustila dňa 18. 1. 2009 vo veku 77 rokov.

Zároveň ďakujeme za prejavy sústrasti, kvetinové 
dary a povzbudivé slová, ktorými ste sa snažili 
zmierniť náš hlboký žiaľ.

Smútiaca rodina

Už navždy pre teba prestali hviezdy svietiť a slnko hriať, 
ale tí, čo ťa milovali a mali radi, nikdy neprestanú na teba spomínať...

Dňa 18. 2. 2009 sme sa navždy rozlúčili s naším 
milovaným manželom, otcom a starým otcom

Antonom Mihálom vo veku 83 rokov.

Ďakujeme za prejavy sústrasti a kvetinové dary, 
ktorými ste sa snažili zmierniť náš žiaľ.

S láskou spomína smútiaca rodina

Dňa 19. januára 2009 nás vo veku 92 rokov  opustila naša milovaná 
matka 

Anna Noveková.

Touto cestou sa chcem poďakovať rodine, známym, priateľom 
a susedom, ktorí jú prišli odprevadiť na poslednej ceste, ďakujeme aj 
za kvetinové dary.

Vďačná dcéra Anka s rodinou a syn Ivan s rodinou

Tá rana v srdci bolí a nikdy sa nezahojí.
Už teraz, keď nie si medzi nami,

v srdciach žiješ stále s nami. 

26. 1. 2009 nás vo veku 62 rokov navždy opustila

Ľubica Pallerová.

Ďakujeme všetkým, ktorí sa prišli rozlúčiť s našou 
milovanou a aj za kvetinové dary, prejavy sústrasti, 
ktorými ste sa snažili zmierniť náš hlboký žiaľ.

Smútiaca rodina

Dňa 19. 3. 2009 si pripomenieme 9. výročie 
úmrtia manžela, otca a starého otca 

Ladislava Polca.

Kto ste ho poznali, venujte mu tichú spomienku.
Smútiaca rodina, manželka a synovia s rodinami 

Ťažko sa nám s vami lúčilo, 
ťažko je bez vás žiť.

Láska však smrťou nekončí,
v našich srdciach stále budete žiť.

Dňa 20. 3. 2009 uplynie prvé výročie od smutnej 
chvíle, keď nás navždy opustila naša maminka, 
starká a babka

Hedviga Raffajová.

S láskou a úctou spomína smútiaca rodina

Dňa 6. 3. 2009 sme si pripomenuli 5. výročie 
odvtedy, čo od nás odišla do večnosti

Jozefína Tencerová, rod. Polcová.

Tá rana v srdci bolí a nikdy sa nezahojí.
Aj teraz, keď nie si medzi nami,

v srdciach žiješ stále s nami.

S láskou spomína manžel, dcéry s rodinami

Odišli... už nie sú medzi nami, 
žijú však v našich srdciach 

spomienkami.

Spoločne kráčali životom 65 
rokov, a tak aj spoločne odišli 
snívať svoj večný sen.

13. a 16. marca 2009 uplynie 20 
rokov odvtedy, ako nás navždy opustili naši drahí

Helena a Emil Tužinskí.

S láskou a vďakou spomína syn Emil s manželkou a celá ich rodina
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21. – 22. marec 2009: MUDr. Šmondrk, zdravotné stredisko 
Žarnovica, tel. č.: 045/68 12 267

28. – 29. marec 2009: MUDr. Holá, H–DENT, Robotnícka ul., Nová 
Baňa, tel. č.: 045/68 50 492

4. – 5. apríl 2009: MUDr. Šmondrková, zdravotné stredisko 
Žarnovica, tel. č.: 045/68 12 448

10. apríl 2009: MUDr. Kopernická, ALKOPdent, Kollárova ul., Nová 
Baňa, tel. č.: 045/68 50 322

11. apríl 2009: MUDr. Prutkayová, zdravotné stredisko Žarnovica,
tel. č.: 045/68 13 046

12. apríl 2009: MUDr. Hrnčiar, zubná ambulancia Hronský Beňadik,
tel. č.: 045/68 93 282

13. apríl 2009: MUDr. Šušková, SALVUSDENT, Štúrova ul., Nová 
Baňa, tel. č.: 045/68 56 083

INFORMÁCIE O POHOTOVOSTNEJ STOMATOLOGICKEJ LSPP 
NÁJDETE AJ NA INTERNETOVEJ STRÁNKE MESTA NOVÁ BAŇA.

Pohotovostná stomatologická LSPP je zabezpečovaná v čase od 
8.00 hod. do 13.00 hod. v dňoch pracovného pokoja a vo sviatky 
v jednotlivých zubných ambulanciách v okrese Žarnovica. 

Pohotovostné  lekárenské  
služby v okrese Žarnovica

Pohotovostné lekárenské služby sú vykonávané  striedavo  v  
týždňových intervaloch v lekárňach v Žarnovici a v Novej Bani podľa 
rozpisu nasledovne:

Nedeľa a sviatok                 9.00  -  12.00 hod.

Rozpis služieb  v mesiaci marec a apríl 2009 
  9. 3. -  15. 3. 2009     11. týždeň     lekáreň   VALERIANA, Žarnovica  
16. 3. -  22. 3. 2009     12. týždeň     lekáreň   MEDEA, Nová Baňa
23. 3. - 29. 3. 2009      13. týždeň     lekáreň   ALTHEA, Žarnovica
30. 3. -   5. 4. 2009      14. týždeň     lekáreň   MEDEA, Nová Baňa 

Recepty z redakčnej kuchyne

Orechová torta
Cesto: 5 žĺtkov, 10 PL vlažnej vody, 300 g kryšt. 
cukru, 120 g orechov, 200 g hl. múky špeciál, 1 
prášok do pečiva a sneh z 5 bielkov.
Postup: Žĺtky, cukor a vodu šľaháme do peny, 
po lyžiciach pridávame múku, prášok a orechy 
a nakoniec pridáme sneh z bielkov. Pečieme 
na 2x vo vymastenej a vysypanej forme. Po vy-
chladnutí každé cesto rozrežeme na dva diely.
Plnka: 1,5 dl mlieka, 2 PL hladkej múky, 1 
vajce, 1 žĺtok, 6 PL cukru, 1 PL kakaa a ba-
líček vanilkového cukru – uvaríme nad parou 
na kašu. Necháme vychladnúť za občasného 
premiešania.

Postup: Vymiešame 130 g masla, 60 g práškového cukru, zmiešame 
s uvarenou kašou tak, že do masla pridávame po lyžiciach. Vymiešame 
do peny.
Pripravené tortové korpusy 3x naplníme, môže sa 1x naplniť lekvárom. 
Mierne zaťažíme a necháme stuhnúť. Potom polejeme čokoládovou po-
levou vrch torty aj boky. Ozdobíme.

Dobrú chúť 

vám želá       

redakcia 

Novobanských 

novín

Recept pochádza z kuchyne našej čitateľky Anny Ivaničovej z Novej 
Bane.

 RIADKOVÁ INZERCIA
Predám 3-izbový byt v Novej Bani na Štúrovej ul., 68,2 m2, po 
čiastočnej rekonštrukcii. Pri platbe v hotovosti cena 33 000 €.
Tel.: 0904 178 705
Predám v záhradkovej osade v Novej Bani chatku s pozemkom 800 
m2, voda a elektr. prípojka.
Tel. kontakt: 0905 315 974
Doučím angličtinu žiakov a študentov ZŠ a SŠ, precvičím 
konverzáciu, gramatiku atď. Cena dohodou.
Tel. kontakt:  0907 646 070 
Práca popri zamestnaní.
Tel. kontakt: 0918 078 356 
Kúpim starší RD v N. Bani. Najradšej do 2 km od námestia alebo 
v časti Vršky, Záhrb, prípadne aj v inej časti NB.
Tel. kontakt: 0902 749 782 
Predám cirkulár 4 KW, sklené obaly 50 l a 35 l. Starožitný nábytok 
– lavica, 2 ks foteliek a 2 stoly – malý, veľký.
Tel. kontakt: 045/68 57 273, 0907 425 013
Predám Škodu Felicia 1,3 Mpi - 50 kw, r. v. 2000, 140-tis. km + 4 ks 
pneumatík na diskoch. Cena 2 100 €.
Tel. kontakt: 0905 787 677
Predám 2-izb. byt v Bratislave v súkromnom vlastníctve alebo 
vymením za 2 – 3-izbový byt v Novej Bani.
Tel. kontakt: 045/68 56 845, 0902 585 790

V mesiaci marec blahoželáme:

Karol Hlásny
Emília Tomová

Vladimír Volentier
Alžbeta Tencerová

Terézia Polcová
Jozef Rybár

Filoména Debnárová
Anna Kokošková

Miroslav Kopernický
Jozef Stankay

Jozef Mihál
Rozália Cicková
Marián Hvojník
Anna Vatrtová
Igor Budinský

Františka Mišurová
Mária Búryová

Katarína Barborová
Filip Červenák

PaedDr. Františka 
Ľuptáková

Viera Klučiarová
Jozef Káder

Florian Mesiarik

Manželstvo uzavreli
Ján Debnár a Mgr. Lucia Koniarová

Opustili nás
Emília Adamcová

Ak si neprajete byť uverejňovaní v rubrike 
Spoločenská kronika, informujte nás o tom 

telefonicky(045/ 68 56 486), mailom (info@novabana.sk), 
prípadne osobne v redakcii Novobanských novín.

-red-

SPOLOČENSKÁ KRONIKA

Jozef Suchý
Anna Váleková
Jozef Janček
Rudolf Bielik
Jozef Raffaj

Alojzia Polcová
Júlia Budinská
Mária Foťková

Štefan Wolf
Pavol Topor

Magdaléna Guldanová
Jozef Vozár

Emília Ditteová
Alojz Janček
Jozef Lauko

Ján Polc
Hedvika Foltanová

Mária Štrbová
Anna Bešinová
Božena Šályová
Mária Šályová
Anna Štrbová

Alžbeta Hindická
Jozefína Jančiová

Emília Líšková 
Hermína Lacová
Anna Borošová

MUDr. Blažena Reháková
Jozef Považan
Mária Müllerová

Peter Šály
Rudolf Hubač
Mária Šályová
Anna Mandová

Juraj Bešina
Zoltán Janči
Anna Holá

Anna Tužinská
Jolana Tencerová
Katarína Drašková
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Aj vy máte zaujímavé dobré recepty? Podeľte sa o ne s 
nami.            -red-
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Odvetný zápas sme hrali 1. februára opäť v Bánovciach. Po veľmi 
nervóznej prvej tretine, keď sa naši chlapci aj vďaka nepríjemnému 
mrazivému počasiu nevedeli presadiť, sme v druhej a tretej tretine 
súperovi už nedovolili kontrolovať priebeh hry a zvíťazili sme.

HK SPARTAK  BÁNOVE NAD BEBRAVOU – HC NOVÁ BAŇA           
3 : 7 (2:3; 1:3; 0:1)

Za Novú Baňu skórovali:  Tužinský 6, 39; Klonga 6, 56; Návarka 19, 
40; Bránik 29

Druhý- a poslednýkrát v sezóne sme mohli hrať v domácom prostredí 
na ľadovej ploche v Leviciach 8. 2. 2009, kde sme hostili súpera 
z Turčianskych Teplíc. Síce bez chýbajúceho kapitána (Adama Klongu), 
ale po vyrovnanom výkone celého kolektívu vo všetkých tretinách sme 
súperom nabalili na spiatočnú cestu dvojcifernú sumu gólov a upevnili si 
tak prvé miesto v tabuľke.

HC NOVÁ BAŇA – HK MEDOKÝŠ - TURČIANSKE TEPLICE 13 : 5 
(4:1; 5:2; 4:2)

Za Novú Baňu skórovali:  Šimeg 6,12; Tužinský 19, 24, 26; Bránik 21; 
Novák 23, 55; Petráš 10, 31; Návarka 47, 49, 55

15. 2. 2009 tentokrát opäť oslabení o kapitána a ešte aj brankára 
sme vycestovali do Hlohovca. Do bránky sa postavil útočník Matúš Bránik 
a vyskúšal si tak aj post brankára. Po presvedčivej prvej tretine nám 
súper nedokázal vzdorovať ani v ďalšom priebehu hry a nakoniec vysoko 
kapituloval aj na vlastnom ľade. 

HK HLOHOVEC – HC NOVÁ BAŇA 2 : 23 (0:6; 1:10; 1:7)
Za Novú Baňu skórovali:  Novák 1, 13, 14, 34; Tužinský 11,19, 36, 

42, 56, 57; Školník 18, 23; Kašuba 24, 38; Štrba 26, 30, 41; Návarka 31; 
Petráš 33, 37; Petrášová 46, 50; Marko 53

22. 2. 2009 sme vycestovali na posledný zápas v sezóne 2008/2009 
do Turčianskych Teplíc. Po vyhratej prvej tretine, v ktorej náš najlepší 
strelec Adam Tužinský strelil tri góly, sa v ďalšom priebehu hry súper 
začal doťahovať a v 48. minúte už znížil na rozdiel jedného gólu (5:6). No 
naši dvaja najskúsenejší hráči (Klonga, Bránik) v priebehu piatich minút 
odpovedali dvoma gólmi a bolo jasné, že súper sa už nedotiahne, a tak 
sme aj v odvetnom zápase opäť a naposledy v tejto sezóne bodovali 
naplno.

HK MEDOKÝŠ TURČIANSKE TEPLICE – HC NOVÁ BAŇA 5 : 8     
(1:5; 2:1; 2:2)

Za Novú Baňu skórovali: Tužinský 10,15,17, 25; Kašuba 13; Školník 
20; Bránik 51; Klonga 53

HOKEJ

Tabuľka 2. ligy žiakov 2008/2009

1. Nová Baňa  8     8     0     0     121:26     16
2. Bánovce n. Bebravou  8     4     0     4       66:73       8
3. Turčianske Teplice 7     3     0     4       55:51       6
4. Zlaté Moravce  8     3     0     5       61:97       6
5. Hlohovec  7     1     0     6       40:96       2

Alexander Šadlák

KRÍŽOVKA 
O CENU

Správne znenie tajničky 
z februárového čísla 
Novobanských novín: „... 
do penzie nechystám, 
ale jedného dňa sa na to 
asi vykašlem.“ Spomedzi 
úspešných lúštiteľov sme 
vyžrebovali Elenu Debnárovú 
zo Žarnovice. Výherkyňa 
získava balíček prekvapení, 
ktorý si môže prevziať 
v Informačnom centre v Novej 
Bani.

Redakcia oznamuje 
čitateľom, že v mesiaci marec 
nebude uverejnená krížovka o 
cenu. 

V konečnom sčítaní sa chlapci z Novej Bane umiestnili na prvom 
mieste a vyhrali tak celú súťaž bez straty bodu. S veľmi priaznivým 
skóre udelili svojim súperom celkom 121 gólov v 8 zápasoch. Týmto im 
patrí poďakovanie za veľmi dobré výkony počas celej sezóny a úspešné 
reprezentovanie. Tak isto patrí vďaka aj všetkým sponzorom, trénerom, 
rodičom, fanúšikom a priaznivcom novobanského hokeja, ktorí sa tiež 
veľkou mierou pričinili o úspešnú sezónu hokejového klubu.

 w Úspešná hokejová výprava z Turčianskych Teplíc.
Foto: -tím- 

Takýto pekní 
snehuliaci na 
nás čakali v 
jedno zasnežené 
ráno 11. 2. 2009. 
Snehová nádielka 
bola tentokrát 
naozaj bohatá, a 
tak niekto využil 
situáciu a postavil 
týchto krásnych 
snehuliakov, ktorí 
nám skrášlili 
parky aspoň 
nachvíľu. Alebo 
to bol pre niekoho 
v a l e n t í n s k y 
darček?

Text: -red-
 Foto: -IL-


